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JAVNO KOMUNALNO PODJETJE, PRODNIK d.o.o. 

Odvoz kosovnih odpadkov iz gospodinjstev 

Javno komunalno podjetje Prodnik d.o.o. bo 
opravilo spomladanski odvoz kosovnih odpad
kov iz gospodinjstev v občini Moravče 
15., 17. in 18. aprila 2003 

Akci ja je namenjena odstranjevanju kosovnih odpadkov 

iz gospodinjstev, ki mora jo biti na dan rednega odvoza 

do 5.ure z ju t ra j pos tav l jen i po leg zabojn ika. 

M e d kosovne odpadke ne sod i jo nevarni odpadki kot so: 

embalaže od škropiv, ol j , barv, lakov in podobno. Tovrstne 

odpadke odst ran ju jemo v posebni akciji odvoza nevarnih 

odpadkov in sodov. M e d kosovne odpadke ne sodijo deli 

avtomobi lov in akumulatorj i ter zavržen gradbeni material, 

odpadk i od drevja in živih mej . 

Stranke naprošamo, da z razumevanjem navodila upošte

vajo in nam v obojestransko korist in zadovol jstvo omo

goči jo dobro opravit i delo. 

DRUŠTVO KRAJANOV ZGORNJEGA JN 
SPODNJEGA TUŠTANJA 

obvešča in vabi na deseto, jubi le jno 

P R V O M A J S K O SREČANJE N A G R A D U T U Š T A N J . 

Že sedaj, da se boste lahko pravočasno pripravil i , vabi 

l jub i te l je , l as tn ike in u p o r a b n i k e »o ld t imer jev« , 

da se tudi letos prijavite v č im večjem številu in 

se s svoj imi lepotci popel jete po moravških cestah. 

prijave Peter Svetlin (GSM 0 3 1 4 0 1 0 3 0 ) 

D r u š t v o i z g n a n c e v D o m ž a l e 

Dedič i up rav ičencev do o d š k o d n i n e ne prezr i te 

Krajevna organizacija Društva izgnancev Slovenije Domžale 

posebno skrb namenja pomoč i svoj im č lanom in č lan icam 

pri uresničevanju nj ihovih pravic in zakonodaje s tega po

dročja. Današnje obvest i lo je namenjeno ded ičem upra

vičencev do odškodnine po Zakonu o plačilu odškodnine 

žr tvam vojnega in povojnega nasilja (ZSPOZ). Ta namreč 

določa, da pripada odškodnina v pr imeru, ko je oseba s 

s ta tusom (izdana je bila ustrezna odločba ali sklep), ki daje 

pravico do odškodnine po Zakonu o žrtvah vojnega nasi

lja. Zakon o popravi krivic in Zakonu o posebnih pravicah 

žrtev v vojni za Slovenijo 1991 , umr la , n jenim ded ičem po 

predpisih, ki urejajo dedovanje. Odločbe o višini odškod

nine izdaja Slovenska odškodninska družba, ki poziva vse 

dediče, da najkasneje do 2 0 . maja 2 0 0 3 pr iporočeno po 

pošti pošljejo naslednje podatke ozi roma listine: 

- t o č n e o s e b n e poda tke p o k o j n e g a u p r a v i č e n c a , po 

katerem bodo dedoval i odškodnino po ZSPOZ-u ( ime 

in pr i imek, rojstni podatk i , naslov zadnjega stalnega 

prebivališča); 

- fotokopi jo listine, s katero se izkazuje sorodstvena vez 

s poko jn im uprav ičencem (rojstni list ali poročni list), 

ali fotokopi jo p ravnomočnega sklepa o dedovanju po 

poko jnem upravičencu; 

- fo tokopi jo osebnega dokumen ta dediča (osebna izka

znica ali potni list); 

- navedbo naslova dediča, kateremu se pošlje od ločba o 

višini odškodnine. 

V 3 0 dneh po pre jemu popolne v loge bo Slovenska od

škodninska družba dedičem po naslovu, ki ga bodo navedli, 

poslala od ločbo o višini odškodnine in ustrezna navodi la. 

Zahtevani podatki in listina se pošljejo na naslov: Slovenska 

odškodninska družba, d.d., p.p. 139, 1001 Ljubljana (tel. 

3 0 0 91 40) . Če potrebujete še kakšne informacije, se lahko 

obrnete na vodstvo naše organizaci je v Domžalah, ki vas 

vabi, da se udeležite t radic ionalnega obiska slovesnosti v 

koncentraci jskem tabor išču v Mauthausnu , ki bo prvo ne

deljo v maju 2 0 0 3 . Prijave že spre jemamo! 

Veliko pri jetnih pomladn ih dni ! 

JOŽE KVEDER, VERA VOJSKA 

Slovesnosti ob 
dnevu zastave m m m 

Letošnja že t radic ionalna prireditev ob dnevu Zastave 

bo 6. aprila v Spodnj i Slivni pri Vačah v počast i tev 

prvega izobešanja narodne zastave Slovenije, ki je bila 

7. aprila 1848 v VVolfovi ulici v Ljubljani. Letos slavimo 

že 5 4 0 let narodne barve belo - modro - rdeče, ki so 

bile vzete iz grba dežele Kranjske. Prav tako vabimo vsa 

društva in vse druge družbeno-pol i t ične organizaci je, 

ki imajo svoje prapore, na »Parado praporov«, ki bo 

istega dne ob 12. uri v GEOSSU. Posebna komisi ja bo 

ocenjevala prapore in prve najlepše tudi nagradi la z 

zlato, srebrno in bronasto pr iponko na drogu prapo

ra. Zaradi pomanjkanja denarnih sredstev tudi letos 

pros imo udeležence praporov za f inančno p o m o č v 

višini tri t isoč tolarjev. V kotizacijo je vračunana po

gostitev. Za vse tiste občine, ki so nam že nakazale 

denarno pomoč, je kotizacija za občinsko zastavo že 

upoštevana. 

OCENJEVANJE PRAPOROV. 

• S p r e j e m in pr i java p rapo rov ob 12. ur i 

• Navod i la za p o t e k p rapo rov in o b č i n s k i h zas tav ob s p r e m 

l jan ju d ržavne zas tave 

• Podel i tev pr iznanj 

KULTURNI P R O G R A M : 

• Tone Kuntner : Jaz, b ra t je , pa v e m za d o m o v i n o . 

• Bol j j e da leč od d o m o v i n e , bol j č lovek ve zanjo 

Iz dal jne Avstral i je in Argent ine bosta pesnika Bert Pribac in 

Zorko Simčič spregovori la o svojem čutenju do domovine. 

• Za k leno d o m o l j u b n o p e s e m se bo zavzel g o s p o d France 
Javo rn i k , p rvak l jub l janske Opere . 

Prosimo vse udeležence, da se č imprej in pravočasno prijavijo 

na naslov: 

Jože Lajevec, Ribče 57, 1281 Kresnice. 

Telefon 8 9 7 7 0 77, GSM 0 3 1 5 3 9 2 7 0 

Elektronska pošta: joze.lajevec.Ribce@siol.net 

V l judno vab l j en i ! 

Pripravljalni odbor 
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Pohodi ¥ organizaciji PD Moravče 
• s o b o t a , 5 .apr i l , SORIŠKA PLANINA, lahka pot, vodi Urša 

Jamšek ( 0 3 1 574 744) 

• sobota , 26,apr i l , TRŠKA GORA, lahka pot. vodita Jurček Novak 

(041770 798 ) in Marjan Kocjančič (041 874 139) 

Vse dodatne informacije dobite pri vodnikih, ki vodijo pohod. 

V tej številki preberite 

Poročilo s 3. seje OS 4 

Občinski praznik 6 

Dobitniki priznanj in nagrad 8 

Novosti na področju urejanja prostora 

in graditve objektov 10 

Občina Moravče na sejmu Alpe Adria 10 

Po nagelj na Limbarsko goro 11 

Občni zbor GZ Moravče 12 

Društvo podeželskih žena 12 

Kranjska Lilija 13 

Zbor veteranov vojne za Slovenijo 15 

Kolarstvo na Moravškem 21 

Pisma bralcev 2 2 

Naslednja številka Novic iz Moravske dol ine 
bo predvidoma izšla 25 . apri la. Vaše prispe
vke pr ičakujemo do 9. apri la. 
Oddate j ih lahko na sedežu Občine Moravče 
osebno , pošl je te po pošt i ali e lek t ronsk i 
pošti . Naslovi so navedeni spodaj v m o d r e m 
okvirčku. 

N o v i c e i z M o r a v s k e d o l i n e 
2 8 . marec 2 0 0 3 , Letnik IV, Š tev i l ka 3 
Fotografije na naslovnici: Mojca Tercelj Otorepec 
Novice iz Moravske doline je informativno glasilo Občine 
Moravče, ki je tudi izdajateljica. • Izhaja predvidoma enk
rat mesečno in ga prejemajo vsa gospodinjstva v občini 
brezplačno. • Sedež izdajatelja in naslov uredništva: Občina 
Moravče, Trg svobode 4, 1251 Moravče, telefon 7231-229. 
• Izdajateljski svet: Milka Novak. Janez Cerar, Roman Cerar, 
Ivanka Kocjančič, Stanislav Ravnikar. • Odgovorna ured
nica: Bernarda Mal, E-pošta moravske.novice@email.si, tel. 
031 452 0 2 2 . ' Uredniški odbor: Bojana Dorič, Nevenka 
Marolt, Aleš Vozel, France Ravnikar. • Lektoriranje: Ber
narda Mal. • Oblikovanje in priprava za tisk: Andrej Lom-
bar. • Tisk: Tiskarna Januš. • Naklada 1500 izvodov. 

Vsi prispevki, ki j ih pošiljate za objavo, morajo biti 
lastnoročno podpisani, imeti morajo datum in kraj pis
anja, naslov prispevka, zapis avtorja besedila in fotograf
ij. Če pišete v imenu društva, politične stranke, skupine 
ljudi, opremite dopis z žigom in podpisom odgovorne 
osebe. Poleg prispevka, če imate le možnost, oddajte tudi 
zapis na disketi ali ga pošljite po E- pošti. Prispevki naj ne 
presegajo 1800 znakov vključno s presledki. V nas
protnem primeru bomo prisiljeni prispevek zavrniti 
ali krajšati. Rokopisov ne sprejemamo! Slikovnega 
in pisnega gradiva ne vračamo! 

mailto:moravske.novice@email.si


Poročilo s 3. seje Občinskega sveta Občine Moravče 

O b d e l a l i v s e h d e s e t t o č k d n e v n e g a r e d a 

Dne. 19. 2. 2003, je bila v sejni sobi Občine Moravče letošnja 3. seja občinskega sveta, katero je vodila 
županja Ljudmila Novak, prisotni pa so bili vsi svetniki. Obravnavali so vseh predvidenih 10 točk dnevnega 
reda in s sejo zaključili nekaj minut pred enajsto zvečer, saj so bile vse točke precej obsežne. 

Najprej so obravnavali Od lok o zaz ida lnem n a č r t u za ob

moč je Tržen v M o r a v č a h , katerega predlagatel j ici in po

ročevalki sta bili županja in Majda Bodlaj, udig.- Projektni 

atelje Prostor d. o. o. Gospa Bodlaj je na seji predstavi la 

osnutek zazidave območ ja bivše Ag roemone Domžale z 

rušenjem obstoječih kmeti jskih objektov in gradnjo servis

no prodajnega objekta ter stanovanjske hiše, komunalno 

ureditev, ureditev prometa in drugih posegih v prostor na 

tem območ ju . Svetnike je zanimala predvsem ureditev in 

postavitev križišča za dostop v to območ je iz obeh strani 

( smer dostopa Lj. oz. smer Izlake), pogosta pa so bila še 

vprašanja glede postavi tve pločnika in dostopa na obdelo

valne površine, ki se nahajajo ob tem območ ju . Svetniki 

so po izčrpnem poroči lu soglasno sprejeli predlog dloka o 

zazidalnem območ ju za območ je Tržen v občini Moravče. 

Tudi naslednji predlog je bil soglasno sprejet, in sicer se 

Občinski svet Občine Moravče str inja, da se za p reds tav 

n ika us tanov i te l j a v svet OŠ Roje imenu je M a r t o Lavrič, 

specialno pedagogin jo za otroke s posebnimi pot rebami , 

s tanujočo v Lukovici. Mar ta Lavrič bo skupna predstavnica 

ustanovitel ja, obč in Lukovica, Mengeš, Moravče in Trzin. 

V nadal jevanju so svetniki razpravljali o plačah občinskih 

funkcionarjev in o nagradah članov delovnih teles občinske

ga sveta ter članov drugih občinskih organov ter o povračilih 

stroškov. Po premlevanju t reh pripravl jenih predlogov se je 

pojavil še četr t i , po katerem bi svetniki svoje delo opravljal i 

brezplačno. Ker pa so se pojavile številne nejasnosti , kdo 

vse po tem zadnjem predlogu ne bi bil upravičen do plačila 

oz. nadomest i la , so sklenil i, da se o tem ponovno razpravlja 

na naslednji seji. 

V 7. točki so svetniki z 12. glasovi za in 2. prot i sprejeli 

predlog sklepa o f i nanc i ran ju po l i t i čn ih s t rank v Občin i 

M o r a v č e , v 8. točki dnevnega reda pa je bilo soglasno 

sprejeto p o r o č i l o o r g a n i z a t o r j e v vo l i l ne k a m p a n i j e za 

člane občinskega sveta in župana v letu 2 0 0 2 . 

V predzadnji točki so se svetniki odločali, komu bodo letos na 

slavnostni akademij i ob občinskem prazniku podelili plakete 

naše občine in priznanje občine. Odločil i so se, da plaketo ob

čine letos prejmejo Marija Brvar, stanujoča v Pečah, za dolgo

letno aktivno delovanje v krajevni skupnosti in humani tarno 

delo v krajevnem odboru Rdečega križa; Vida Per iz Moravč, 

ki je že 3 0 let rejnica in je rejencem vedno nudila in j im še 

vedno nudi topel d o m in materinsko ljubezen, poleg tega pa 

svoje bogate izkušnje rejenke, matere in rejnice preliva tudi 

v pesem; Franc Rotar iz Plesa za njegovo življensko delo na 

področju obrt i , dela v KS Moravče in v občini Moravče; Janez 

Rožič iz Sp. Tuštanja za aktivno udejstvovanje v KS Vrhpolje 

in dolgoletno aktivno članstvo v gasilskem društvu; Elizabeta 

Pirnat roj. Kunavar iz Domžal, ki je ustanovna članica Kulturno 

izobraževalnega društva Limbar in ustanoviteljica Komornega 

zbora Limbar in dekliškega pevskega zbora Proteja, ki ju tudi 

vodi in s svojim de lom sodi med pomembne ustvarjalce na 

kul turnem področju naše občine. Priznanje občine pa bodo 

letos prejeli Društvo upokojencev Moravče, ki je lani prazno

valo 5 0 let uspešnega delovanja in Janez Boljka, ki že vrsto 

let v naši občini kipari in ustvarja graf ike. 

Kot zadnje pa je občinski svet sprejel sklep, da je p red log 

p ro računa Obč ine M o r a v č e za leto 2 0 0 3 pr imerna osnova 

za nadaljnjo obravnavo, kar pomeni , da se bodo v pr ihodnje 

sestale razne komisi je in pregledale predlagane postavke. 

N. M. 

Kdo je grobo kršil 
statut stranke SLS? 
V januarski številki Novic iz Moravske 
doline je bilo v rubriki SLS Občinski 
odbor Moravče med drugim objavljeno 
naslednje besedilo: »Zahteva Občinske
ga odbora SLS v Moravčah je tudi, da 
organi stranke v Ljubljani takoj rešijo 
odprto zadevo glede strankarske nedis
cipline članov«. Mi pa moramo najprej 
pojasniti, daje bila vsa zadeva šikanoz-
no skonstruirana najprej z. zavajanjem 
(JO z. vsemi dejstvi in nato s tem. da je 
predsednica OO SLS Moravče Ivanka 
Kocjančič podala predlog za izrek disci
plinskih ukrepov (kar je bilo v nasprotju s 
sklepom UO) na Častno razsodišče SLS. 
Zaradi razjasnitve zadeve in za odpravo 
določenih nejasnosti in ugibanj, pa »ne
disciplinirani člani stranke« objavljamo 
dobesedno in v celoti mnenje, ki ga je v 

postopku izdalo Častno razsodišče SLS v 
Ljubljani dne, 28.2.2003, skupaj z mne 
njem, ki gaje ob sprejemanju proračuna 
podalo Ministrstvo za finance ob spre
jemanju tako imenovanega »spornega 
proračuna« za nekatere svetnike: 
Mnenje Častnega razsodišča SLS v 
Ljubljani: 
»Strankino razsodišče je na seji dne 
28.02.2003 sprejelo naslednje mnenje: 
- Predlog za uvedbo postopka z dne 
25.7.2002 ne temelji na sklepu občinske
ga odbora SLS Moravče oz. njegovega 
Upravnega odbora; 
- Postopek sprejemanja proračuna 
in postopek vlaganja in sprejemanja 
amandmajev k proračunu na občinskem 
svetu občine Moravče za leto 2002je bil 
pravilen in zakonit; 
• Ravnanje g. Jožeta Razpotnika, 
Franca Rotarja in Ivana Vidica nimajo 
znakov kršitve Statuta Slovenske ljudske 
stranke; 

Odločitev stranke o mirovanju funk
cij članov (suspenz.) g. Jožeta Razpotni
ka, Franca Rotarja in Ivana Vidica je 
bilo nedopustno in nezakonito. 
Obrazložitev: 
Iz. zapisnikov občinskega odbora SLS 
Moravče z dne 27.06.2002 in z dne 
12.07.2002, ki predstavljata osnovo 
za uvedbo postopka, ne izhaja, da bi 
občinski odbor sprejel sklep o uvedbi 
postopka zoper g. Jožeta Razpotnika, 
Franca Rotarja in Ivana Vidica zara
di kršitev Statuta stranke in o uvedbi 
postopka zaradi kršitev sklepov Upra
vnega odbora. Po citiranih sklepih 
predlaga občinski odbor Strankinemu 
občinskem svetu občine Moravče sta 
potrdili Ministrstvo za finance v svojem 
mnenju št. 401-80101 z dne 11.06.2002 
in Ministrstvo za notranje zadeve v od
pisu št. 15 - 642102 z dne 10.02.2002. 
Na osnovi predložene dokumentacije 
Strankino razsodišče ugotavlja, da so, 
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Kongres 
LDS 

LDS 
LIBERALNA DEMOKRACIJA SLOVENIJE 

D a se s l i š i t v o j g l a s I 

MS 
* rx umu 

V petek, 14. februarja, smo se zbrali delegati iz vse Slo
venije. OOLDS Moravče sta zastopala predsednik Stane 
Ravnikar in sekretar Alojz Cerar. Po sprejemu dnevnega 
reda, poslovnika kongresa in obl ikovanju delavnih teles, 
je kongres otvori l predsednik sveta LDS Gregor Golobic. 
Za nj im je na govorniški oder stopil Graham VVatson, 
vodja poslanske skupine evropske l iberalnodemokrat-
ske in reformi-
s t ične s t ranke 
v e v r o p s k e m 
p a r l a m e n t u . 
Izrekel je pre
cej p o h v a l n i h 
b e s e d LDS in 
iz raz i l p r e p r i 
čanje v uspeh 
r e f e r e n d u m o v 
za v s t o p v 
N A T O in EU. 
Delegat Zoran Thaler je predlagal resolucijo LDS za mir, 
katero so delegati soglasno podprli .Sledila je obravna
va in sprejem sprememb in dopolni tev statuta. M e d po
membnejš imi dopolni l i je vsekakor člen o zastopanosti 
obeh spolov do ene tretjine v kolektivnih organih na ravni 
države. Po sprejemu sprememb statuta so sledile volitve 
za podpredsedniški mesti in mesto predsednika. Pred
sednik stranke je magister An ton Rop, podpredsednika 
pa poslanka Majda Sirca in šolski minister dr. Slavko 
Gaber. Kongres je zaključil svoje delo s prepr ičanjem v 
p o m e m b n o poslanstvo in z obveznostjo, da liberalna de
mokracija Slovenije kot največja parlamentarna in vladna 
stranka še naprej prevzema največji del odgovornost i za 
nadaljnjo uspešno vodenje države in se zavezuje, da bo 
zaupanje volivcev v polni meri izpolnila. 

STANE RAVNIKAR, predsednik 0 0 LDS Moravče 

8. marec - mednarodni dan žensk 
Po mo jem mnenju je 8. marec v Moravčah mini l t iho, 
preveč t iho. 

Kot osnova za obeležitev 8. marca za mednarodni dan 
žensk obstaja več zgodovinskih razlag. 
Prvi kot osnovo za ta dan navajajo ženske, ki j ih je delo
dajalec zaprl v tovarno in žive zažgal, ker so stavkale za 
izboljšanje delovnih pogojev v New Yorku leta 1908. 
Druga možna razlaga je stavka 2 0 . 0 0 0 šivilj v istem 
mestu leta 1909 , ki so se uprle proti nečloveškim delo
vn im pogo jem v takratnem času. Naslednji verjetni po
vod za mednarodn i dan žensk je leto 1910, ko so šle v 
boj za agitaci jo ženskih voli lnih pravic, pol i t ične enako
sti in socialnih pravic nemške socialistke. 
Neposredno pobudo za ta dan je dala Clara Zetkin na 
mednarodni socialist ični ženski konferenci leta 1910 
v Kopenhagnu. 

Ženske so ostale še kako dejavne v času obeh vojn, le 
da je bilo logično manj pol i t ičnega interesa ter veliko 
več humani tarnega dela. Ena od različic pa naj bi bil 8. 
marec prav v spomin na mirovne demonstraci je žensk 
med vojno leta 1915. 

Že v začetku 3 0 let so se ženske borile za uravnavanje 
rojstev v Nemči j i . Po vojni so se nadaljevali ženski boji , 
tokrat za spremembe v izobraževalnem sistemu in za 
enakost možnost i . 

16. decembra 1977 je OZN osmi marec z Resolucijo 
Generalne skupščine proglasi la za mednarodn i dan 
žensk. 

Zgodovino temu dnevu so določale trdožive ženske. 
Obud imo tradici jo mednarodnega dneva žensk kot po
membnega dneva, ki obuja žensko solidarnost, opoza
rja na probleme, ko so ženske kljub visoki izobraženosti 
nižje plačane kot moški , za pol i t ično zastopanost, za 
dostojno življenje, kljub vsem ideološkim in strankar
skim spopadom ali prav zaradi nj ih. 
VOJKA REBOLJ, članica ZLSD 

g. Jože Razpotnik, Franc Rotar in Vi-
dic Ivan ravnali v postopku sprejemanja 
proračuna in vlaganja ter sprejemanja 
amandmajev k proračunu, pravilno in 
zakonito. Njihovo ravnanje ni škodova
lo ugledu stranke. Člani stranke g. Jože 
Razpotnik, Franc Rotar in Ivan Vidic 
so dne 16.12.2002 prejeli »obvestilo« o 
omejitvi članskih pravic. Tako obvestilo 
je v nasprotju z zakonom in Ustavo«. 

Kaj je bila podlaga za tako glasovanje? 
Mnenje Ministrstva za finance, ki ima 
naslednji dobesedni zaključek: 
»Iz dopisa občine Moravče je razvidno, 
da je po sprejetju amandmaja skupine 
svetnikov na predlog proračuna občine 
Moravče, županja ugotovila, da je spre
jeti amandma nezakonit, saj ne upošteva 
usklajenega zmanjševanja oziroma po
večevanja proračunskih postavk, zato 

je predlog proračuna postal neusklajen 
med prihodki in odhodki. Iz predhodno 
navedenih ugotovitev je razvidno, da so 
tudi amandmaji na predlog odloka o pro
računu v nasprotju z veljavno sistemsko 
zakonodajo. Glede nato je bilo ravnanje 
županje, s tem ko je umaknila predlog 
proračuna z dnevnega reda, ustrezno, saj 
mora predlagatelj proračuna, kije sklad
no s 33. členom ZLS župan, uskladiti 
predlog proračuna med posameznimi 
deli in med prihodki in odhodki ter za
gotoviti zakonitost predlaganih aktov. In 
še: Mnenje je v okviru Vlade Republike 
Slovenije usklajeno z Ministrstvom za 
notranje zadeve in Uradom za lokalno 
samoupravo.« 

Iz mnenja Ministrstva za finance in 
iz mnenja Častnega razsodišča SLS v 
Ljubljani jasno in nedvoumno izhaja, 

kako so dejansko dogodki, okrog spre
jetja Proračuna, potekali. Neizpodbitno 
lahko vsak občan razbere, da mi tako 
imenovani »nedisciplinirani člani stran
ke« nismo delovali kakorkoli nezakonito 
ali proti Statutu stranke SLS, celo iz istega 
mnenja izhaja, da smo ravnali pravilno 
in zakonito ter naše ravnanje ni škodo
valo ugledu stranke. Naš edini cilj je bil 
in je, delati v prid naših občank in ob
čanov ter v skladu s pravili stranke. Ravno 
obratno pa mnenje Častnega razsodišča v 
Ljubljani potrjuje, da je predsednica SLS 
Občinskega odbora Moravče ga. Ivanka 
Kocjančič samovoljno, nedopustno in ne
zakonito delovala proti zakonu, Ustavi in 
s tem tudi Statutu stranke SLS. 

Jože Razpotnik, Franc Rotar, 
in Ivan Vidic 

Mr>ra\/čk-o H n l i n o R 
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Občinska priznanja in plakete pospremili s solzami 
V petek, 21 .marca, zvečer je kulturni dom Moravče odprl vrata obiskovalcem slavnostne akademije 
ob prazniku občine Moravče, na kateri so bila podeljena tudi letošnja občinska priznanja in plakete 
sedmim dobitnikom. 

Ob pol osmi uri zvečer se je začela slav

nostna akademija s slovensko h imno v 

izvedbi moškega zbora. Sledil je slav

nostni govor županje Milke Novak, v 

katerem je povzela napredek občine na 

različnih področj ih in nakazala smerni

ce nadal jn jemu razvoju. V ku l turnem 

p r o g r a m u so sodeloval i Mošk i zbor 

KUD Tine Kos Moravče, Tamburaški 

orkester Vrhpol je in gostujoči instru

menta ln i tr io klasične glasbe M A - RA 

- KLE, ki so se na odru zvrstili s po dve

ma nastopoma in ustvarjali slovesno 

komorno vzdušje. Vrhunec prireditve 

je pomeni la podel i tev priznanj in pla

ket, ki j ih je podeljevala županja Mi lka 

Novak ob video predstavitvi vsakega 

posameznega dobi tn ika. Podeljevanje 

občinske plakete Vidi Per, rejnici , pa 

je privabila solze ganot ja večini obis

kovalcev, saj se je najlepše predstavila 

sama v osebnoizpovedni pesmi, ki jo je 

občuteno interpretirala njena nekdanja 

rejenka Andreja. Ob takšnih doživetj ih 

se človek resnično lahko zave, kako 

p o m e m b n o je njegovo čustveno živ

ljenje, ki privede do tako g lobokih in 

nikoli pretrganih medčloveških vezi. In 

bistvo vsega našega bistva pomeni jo 

medsebojne vezi, če to žel imo priznati 

ali ne. Občinski praznik je gotovo pri

ložnost, da se občani s rečamo m e d 

seboj, pr is luhnemo različnim mnen jem 

in in teresom ter se iskreno poveseli-

m o s t is t imi , ki so za svojo opaženost 

v okol ju, v katerem živijo, prejeli javno 

priznanje. Na letošnji akademij i nas je 

bilo manj kot druga leta. S svojo priso
tnost jo so nas počasti l i župan občine 
Trzin Tone Peršak, župan mengeške 
občine Tomaž Štebe in podžupan ob
čine Domžale. 

Spoštovane občanke in občani, 
dragi slavljenci in gostje! 

Pred dobrimi dvajsetimi leti sem prvič slišala za Moravče in 
Moravsko dolino. Sedaj pa lahko rečem, da se z. vami iskre
no veselim njenih lepot in posebnosti ter bogastva kulturne 
in naravne dediščine, ki se nam razkriva ob vsakem koraku. 
Bogata glasbena tradicija, ustno izročilo in številni običaji 
govorijo o dolgih rodovih, ki so skrbno obdelovali tO z.emljo 
in jo predajali iz. roda v rod. 

Od leta 1995 smo samostojna občina. Čeprav so mnogi 
še vedno pristaši večjih občin, sem sama prepričana, da se 

slovensko podeželje ne bi nikoli tako hitro razvijalo, če ne bi na
stale nove manjše občine. Država res daje finančno izravnavo 
tistim, ki se same ne morejo financirati iz lastnih prihodkov. 
Hkrati pa je to za državo najbolje naložen denar, ki se ob so
delovanju občine in občanov pomnoži in oplemeniti. Tako se 
tudi naša občina v času samostojnosti razvija veliko hitreje, kol 
seje prej v sklopu večje in bogatejše občine. Tudi v preteklem 
letu smo naredili korak naprej v razvoju. Na Umharsko goro. 
najlepšo turistično, rekreativno in romarsko točko naše ob
čine, nas pripelje asfaltna cesta, ki jo je občina po dolgoletnih 
prizadevanjih krajanov uspela dokončati. Tudi stara cesta, 
ki povezuje dve sosednji občini, je končno postala vez in ne 



luknjasta sramota, na kateri so se zgubljali tujci in s trkanjem 
na vrata spraševali, v kateri vasi se nahajajo. S postavitvijo 
krajevnih napisov in občinskih oznak smo rešili to zadrego 
v splošno zadovoljstvo domačinov in drugih uporabnikov te 
povezovalne ceste. 

Še nekaj vasi čaka na boljšo cestno povezavo in s tem lažjo 
pot do doma. V preteklem letu smo asfaltirali nekaj težje 
prevoznih klancev (Ples, Gora pri Pečah, Dunaj, Belnek, 
Drtija, Dešen). Nekatera dela smo izvedli s sodelovanjem in 
s sofinanciranjem podjetja Termit, ki na ta način daje svojo 
odškodnino za obremenjevanje cest in degradacijo okolja. V 
lanskem letu smo poleg obnovljenih sanitarij v šoli sofinan
cirali še prenove) zdravstvenega doma, ki se bo v letošnjem 
letu še nadaljevala. Ker je pred nami največja investicija, to je 
prizidek k vrtcu, bodo druge, sicerprepotrebne stvari, morale 
še počakati. Zaradi premajhnih zmogljivosti in dotrajanih az
bestnih cevi, smo zamenjali del vodovodne napeljave na Drtiji. 
uredili vodovod na Javoršici, v letošnjem letu pa načrtujemo 
nadaljevanje zamenjave cevi in izboljšanje vodooskrbe še v 
nekaterih drugih naseljih. Začeli pa bomo tudi z izgradnjo 
kanalizacije v naselju Krašce. 

V teh dneh poteka v Ljubljani sejem turizma Alpe Adria, na 
katerem se je prav danes dopoldne (v petek, 21. 3.) v okviru 
Podjetne regije predstavila tudi občina Moravče. Ponudili smo 
dobrote s kmetij odprtih vrat, domače pecivo, delo čebel in 
čebelarjev, na ogled so bili izdelki spretnih rok rokodelcev, 
turistični krožek iz OŠ Jurija Vege in harmonikar pa so sodelo
vali v kulturnem programu. Z izdajo prospektov in karte občine 
Moravče skrbimo za turistično promocijo in za nadaljnji razvoj 
turizma na našem območju, za kar imamo veliko naravnih in 
kulturnih danosti. Z nekoliko več ambicioznosti in inovativnosti 
občanov pa bi v prihodnosti tudi na tem področju morali iz
tržiti še veliko več. 

Včasih smo neučakani in godrnjamo nad občino, se pri
merjamo z bogatejšimi in zahtevamo hitrejši razvoj. Res je, 
nismo najbogatejši in še mnogo stvari moramo postoriti. Toda 
posoda, v katero počasi in redno kaplja, se zanesljivo napolni. 
Pa poglejmo nazaj, v kolikšni meri se je že izboljšala v naši 
občini kakovost življenja. Ceste so neprimerno boljše in bolje 
vzdrževane kot nekoč, zimska služba nam omogoča dokaj hitro 
prevoznost v zimskem času, ki pa v hribih vsekakor ne more biti 
enaka, kot je v nižinskih predelih. Imamo dobro organizirane 
šolske prevoze, seveda je treba nekaj poti prehoditi tudi peš, 
pa vendar zelo malo v primerjavi z. bližnjo preteklostjo, da o 
časih našega šolanja niti ne govorimo. Še posebej pa se lahko 
veselimo bogate društvene dejavnosti v naši občini. Kdor koli 
se udejstvuje na katerem koli področju društvenega življenja, 
ki človeka spodbuja k ustvarjalnosti, druženju, sodelovanju, 

je veliko naredil zase in za družbo. In tudi tukaj naša občina 
s finančno podporo omogoča društvom in našim občanom 
boljšo kakovost življenja. 

Vse materialne dobrine pa izgubijo svojo vrednost, če med 
nami ni razumevanja, spoštovanja in želje po boljšem sodelo
vanju. Nekateri mi očitajo naivnost, ko govorim o tem, da si 
moramo vsi prizadevati za dobro in boljše življenje v skupnosti. 
Vem, da smo ljudje različni, da tudi različno razmišljamo, 
čutimo in delamo. To je demokracija in pestrost življenja, ki 
nas bogati, ne sme pa nas ločevali. Ljudje imamo različne 
sposobnosti in pomembno je, v kolikšni meri jih bomo raz
vijali in v kolikšni meri obrnili v dober namen. V času, ki je 
ponovno zaznamovan z grozotami vojne, nas je strah negotove 
prihodnosti našega planeta, spreletavajo nas misli o različnih 
scenarijih nadaljevanja vojne, o grozodejstvih človeka, ki z 
razvojem tehnike še bolje in laže ruši in mori, o smislu in pri
hodnosti našega bivanja. Ob tem čutimo nemoč in odvisnost 
od svetovne politike in dogajanja v svetu. Mi pa živimo tukaj, 
na tem lepem koščku slovenske zemlje, v tej lepi Moravski 
dolini, skupaj z drugimi Slovenci in sokrajani. K svetovnemu 
miru lahko doprinesemo tako, da ga skušamo živeti tukaj, v 
naši občini, na naši slovenski zemlji. Še vedno je med nami 
preveč nevoščljivo sti, preveč delitev, preveč prepirov, da bi 
lahko bili zadovoljni s seboj. Ali bomo Slovenci dosegli spravo 
in si končno priznali, da smo bili vsi skupaj žrtev tujcev, ki so 
nam vsilili vojno in tuje ideologije in nas za nekaj desetletij 
ločili po barvah? Upam, da je v našem narodu toliko razuma 
in moči, da bo enkrat presegel te delitve, stopil skupaj in kljub 
različnosti naredil korak k spravi in k skupnemu cilju. 

»Najsrečnejši je tisti, ki zna čutiti zasluge drugih in se 
uživanja drugih veseli kot svojega« pravi največji nemški 
pesnik Goethe. 

Na današnji akademiji ob prazniku občine Moravče bomo 
podelili plakete in priznanja ljudem, ki so si v življenju priza
devali za povezovanje v skupnost, za boljše odnose med ljudmi, 
za ohranjanje kulturne dediščine ali pa so z ustvarjanjem 
umetniških del in s kulturnim udejstvovanjem pripomogli k 
duhovni rasti posameznikov in družbe. Živimo v času hla
stanja za užitki in dobičkom, v času, ko se propagira lagodno 
življenje brez napora in žrtvovanja, ko velja za norega tisti, ki 
dela zastonj ali podarja brez. pričakovanja plačila. Veseli in 
ponosni smo, da med nami živijo ljudje, ki še vedno najdejo 
čas za sočloveka v stiski, ki želijo s svojimi talenti bogatiti tudi 
druge, hkrati pa prinašati med ljudi dobro voljo in se veseliti 
drobnih uspehov in napredka. Samo želimo si lahko, da bi bili 
vsi današnji slavljenci zgled tudi mlajšim rodovom in da v naši 
občini ne bi zmanjkalo ljudi, ki si iskreno prizadevajo za naš 
lepši jutrišnji dan.Občinski praznik proslavljamo na rojstni 
dan Jurija Vege, ki se je s svojim znanstvenim delom za vedno 
zapisal v zgodovino slovenskega naroda in tudi v svetovno 
zgodovino. Pa vendar, tudi tisti človek, kije v svojem življenju 
naredil veliko dobrega, je velik človek. Morda za to ni dobil 
niti zahvale, kaj šele priznanja ali nagrade. Mi pa se želimo 
vsaj s priznanji in plaketami zahvaliti današnjim slavljencem 
za vse tisto, kar so naredili v naši skupnosti dobrega, vsak na 
svoj način, vsak na svojem področju. 

Vsem občanom in občankam čestitam ob občinskem praz
niku. Vsem nam tudi želim, da bi se znali veseliti tega, kar že 
imamo, in po svojih najboljših močeh skupaj graditi tisto, kar 
še potrebujemo in kar nas bo še trdneje povezovalo. Jutri oh 
11. uri pa je skupno praznovanje z občino Dol v Zagorici, na 
katerega vas prav tako lepo vabim. 

Ljudmila Novak, županja 
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IT 
Dobitniki letošnjih plaket in priznanj 

FRANC ROTAR s Plesa, 
plaketa Občine Moravče 
Predlagatelji Ivan Vidic, Jože Razpotnik in Roman Novak 

so bili mnenja , da si na

grajenec zasluži plaketo 

Občine Moravče za ohra

njanje obrt i in prizadeva

nja za ohran i tev zdrave 

pitne vode. France Rotar 

je b i l v n e t z a g o v o r n i k 

s a m o s t o j n e o b č i n e , v 

ka te r i je s o d e l o v a l kot 

svetnik in član odbora za 

kmeti jstvo. 

Sem iskreno vesel in tudi 
presenečen. Najprej pa 
se moram zahvaliti svoji 
ženi. Kolikokrat sem pustil 
vse delo doma in svoja 
prizadevanja usmeril v 
delovanje z.a javno dobro. 
Pogostokrat so mi metali 
polena pod noge, pa sem. 
si mislil, da vsakdo slej 

ko prej spregleda, kaj je prav. Sam svojega dela ne moreš 
ovrednotiti, zagotovo pa vem, da imam svojo dolino rad in sem 
nanjo ponosen, zato ji nočem prizadejati nič slabega. Javno 
priznanje je visoka motivacija, saj se zaveš, da delaš dobro z.a 
kraj in prebivalce in tako mislijo tudi drugi. Dokler mi bodo 
leta in zdravje dopuščalo bom z. veseljem dejaven povsod tam, 
kjer me bodo potrebovali. 

Društvo upokojencev Moravče, 
France Novak, predsednik; 
priznanje Občine Moravče 
predlagateljica županja Ljudmila Novak 

Za petdeset let uspešnega delovanja v Moravčah, pred

lagatelj ica županja Ljudmila Novak. Društvo ves čas svoje 

pr isotnost i v kraju zavzeto deluje in skrbi za pestro in zani

mivo dejavnost starejših prebivalcev naše doline. Uspešni 

so t a k o na p o d r o č j u 

z b o r o v s k e g a pe t j a ko t 

pohodn iš tva , izletništva, 

d r u ž e n j a s s o s e d n j i m i 

društvi upokojencev... 

V društvu smo bili kar 
malo presenečeni, vendar 
menimo, da so vsi letošnji 
nagrajenci pravilno in pre
mišljeno izbrani. Za društvo 
je to priznanje, da delamo 
dobro in bomo tako tudi 
nadaljevali. Ze na prvem 
sestanku bomo priznanje 
izobesili na vidno mesto v 
društvenem prostoru in se 
malo poveselili, saj bomo 
imeli dober razlog. 

MARIJA BRVAR iz Peč, 
plaketa Občine Moravče 
predlagatelja Anton Stenko in Bogo Brvar 

Mari j i Brvar se plaketa 

p o d e l j u j e za n e s e 

b i č n o de lo v KS, pr i 

KO Rdečega križa in 

v Ž u p n i j s k e m s v e t u . 

Mari ja Brvar pa je tudi 

p o b u d n i c a in g lavna 

o rgan iza to rka Je rne-

jeve nedelje v Pečah, 

ki postaja iz leta v leto 

bolje obiskana. 

Predvsem sem presene
čena, saj mislim, da ne 
delam nič takega, česar 
drugi ne bi. Zares sem 
bila presenečena, da so 
moji sokrajani drugačne
ga mnenja. Rada posto
rim, kar zmorem, vendar 
sedaj, ko je mož bolan in 
potrebuje veliko moje po

zornosti in nege, malce težje. Mož. meje vedno spodbujal in me še 
k humanitarnemu delu in prizadevanjih za kraj, župnijo. Od kar 
pomnim, živim s krajem in z.a kraj. To je moj način življenja. 

ELIZABETA PIRNAT iz Domžal, 
plaketa Občine Moravče 
Predlagatelj UO KID Limbar 

El izabet i P i rnat , ro jen i 

Kunavar , se p o d e l j u j e 

plaketa Občine Morav

če za udejstvovanje na 

k u l t u r n e m p o d r o č j u 

občine, saj je pela v več 

zbor ih v obč in i in tud i 

izven nje. Je zborovod-

kinja Komornega zbora 

L imbar in mlad inskega 

ce rkvenega zbora Pro

t e j a . Za svo je d e l o je 

že p r e j e m a l a raz l i čna 

p r i z n a n j a v d o m o v i n i 

in tu j in i . 

Vsako nagrado je lepo 
sprejeti. Je dodatna mo
tivacija z.a nadaljnje delo. 
Zagotovo pa ni merilo, 
saj se delo nadaljuje. Ta 
nagrada je priznanje za 
uspešno delo vsem čla
nom zbora in celotnemu 
Limbarju, saj je napredek 
in uspeh odvisen predvsem od članov, njihove resnosti in pri
zadevnosti na vajah. 



JANEZ BOLJKA, kipar in grafik, 
priznanje Občine Moravče 
predlagateljica županja Ljudmola Novak 

Gospodu Boljki se 

priznanje podel ju

je za u m e t n i š k o 

delo, ki ga že vr

sto let opravl ja v 

a te l je ju o b Rači , 

in za d o n a c i j o 

dese t i h gra f ik in 

dveh skulptur Ob

čini Moravče. 

Z veseljem tO spre
jemam in sem hva
ležen vsem Morav-
Čanom, še zlasti pa 
gospe županji. Rad 
sem v moravškem 
koncu, tukaj lahko 
in rad delam, Pozi
mi pridem manjkrat 
kot poleti. Včasih 
sem se iz. Ljubljane 
pripeljal v dobrih 
tridesetih minutah. 
Zaradi gostote pro

meta seje oddaljenost povečala. Prihajal sem zgodaj in sem do 
enih, dveh že veliko postoril. V mojem poslu je tako. da v nekaj 
urah veliko narediš, če delaš zbrano in intenzivno. Potem pa se 
tudi počitek prileze. Prijetno presenečen sem tudi nad dvorano, 
Kulturnim domom in vsem, kar sem nocoj videl. Sposobno županjo 
in vodstvo imate. 

JANEZ ROŽIČ 
iz Tuštanja, 
plaketa Občine Moravče 
predlagatelj Karol Svetlin 

Janezu Rožiču se podeljuje plaketa Občine Moravče za delo 

v KS, GD, za kul turno udejstvovanje v cerkvenem zboru in 

zboru DU ter gledal iškem področju. Akt iven je v Društvu 

k r a j a n o v Z g . in Sp. 

Tuštanja. 

Nagrado sprejemam z 
mešanimi občutki, ker 
okoli nas živi veliko 
ljudi, ki so z.asluž.nejši 
kot jaz, pa jih niče ne 
predlaga. Res sem bil 
vključen v veliko de
javnosti in prizadevno 
sem sodeloval, nikoli 
pa se nisem izkazal kot 
organizator ali gonilna 
sila. Veliko zasluinejših 
je. Kljub temu da sem 
med dobitniki priznanj 
Z.a življenjsko delo, bom 
še z veseljem poprijel 
za delo in se kulturno 
udejstvoval. 
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VIDA PER iz Moravč, 
plaketa Občine Moravče 
predlagatelj Center za socialno delo Domžale 

Vida Per prejema plake

to za več kot trideset let 

rejništva. V tem času je 

poleg svojih otrok pod 

s t reho top lega d o m a 

sprejela še deset takš

nih ot rok, ki so ostal i 

brez v a r n e t o p l i n e v 

svoji družini. Tudi Vida 

je kot otrok okusila bre

me razpadle družine in I B l S L ^ m b m U A 
spre je tos t n a d o m e s t 

ne družine. Veselje in 

ž iv l jen jsk i o p t i m i z e m 

jo sp reml ja ta na pot i 

srečnih in žalostnih tre

nutkov, ki j ih zna ujeti v 

besedo, v pesem in jo 

prelit i na papir. Nekaj 

n j e n i h p e s m i je b i lo 

o b j a v l j e n i h v Re jn i -

škem glasniku. Dan pa 

je lepši tudi takrat, če si 

zapoješ in Vida to rada stori. 

Gospa Vida je s solzami v očeh po prireditvi, ko sem jo zaprosila 
z.a kratko izjavo, rekla, da ne more, naj jo obiščem ob kakšni 
priložnosti in mi bo več povedala. Prav res je bil tO odkritosrčen 
dokaz ganjenosti, ki seje razlezel na vse nas. In prav res je plake
ta prišla v prave roke, tiste roke, ki so znale pobožati, tiste, ki so 
znale potolažiti in tudi strogo zabičati, postaviti mejo med smeš 
in ne smeš, predvsem pa roke, ki so v mladosti sejale materinsko 
ljubezen in v starosti žanjejo najlepše - otroško ljubezen. 

MAL, foto Fotostudio Majhenič 

Skupno praznovanje 

dveh sosednjih občin 
Občini Dol pri Ljubljani in Moravče sta si izbrali z<i 
svoj občinski praznik rojstni datum znamenitega roja
ka Jurija Vege. Tako že vsa leta organizirata skupno 
proslavo v počastitev velikega znanstvenika in ob
činskih praznikov. Letos so kol slavnostni govorniki 
nastopili prof .dr. Tomaž. Pisanski, predstavnik društva 
matematikov, fizikov in astronomov Slovenije, županja 
občine Moravče Ljudmila Novak in Primož Zupančič, 
župan občine Dol pri Ljubljani. V programu so sodelo
vali učenci OŠ Dol, Leseni rogisti iz Kresnic, Pihalna 
godba Moravče, vokalna skupina Fantje iz Dola. Pro
gram je povezoval Franci Grad. Obiskovali i so imeli 
še več možnosti z.a prijetno preživetje sobote,22.marca. 
Saj jim je bil ponujen pohod, tek in zvečer še igra Ra: 
kritja na gori Limbarski Kil) Limbar v režiji Mil 
Novak izvedeni v kulturnem domu v Dolskem. 

MAL 

ke 



Novost i na področ ju 
ure janja p ros tora in 
grad i tve o b j e k t o v 

S 1.1.2003 sta pričela veljati dva zakona, ki urejata pros

torsko načrtovanje in pogoje za graditev vseh objektov: 

Zakon o urejanju prostora in Zakon o graditvi objektov. 

Objavl jena sta bila v Uradnem listu Republike Slovenije, 

številka 1 1 0 / 2 0 0 2 . 

Za grad i te l je je vsekakor p o m e m b n a novos t , da v bo

doče ni več lokac i jske d o k u m e n t a c i j e , prejšnje od ločbe 

o priglasitvi gradbenih del, ki j ih je izdajala Upravna eno

ta, pa nadomešča lokacijska informaci ja. 

Lokac i j sko i n f o r m a c i j o izda o b č i n a , v ka te r i leži do

ločeno zeml j išče. 

Prosi lc i zapros i jo za lokac i jsko i n fo rmac i j o zaradi : pro

m e t a z z e m l j i š č e m , zaradi p r o j e k t i r a n j a o b j e k t o v in 

zaradi n a m e n a gradn je e n o s t a v n e g a o b j e k t a . 

Lokacijska informaci ja vsebuje: podatke o namenski rabi 

prostora, lokacijske in druge pogoje, ki j ih določa občinski 

izvedbeni prostorski akt, podatke o prostorskih ukrepih, 

ki veljajo na do ločenem območ ju . 

Za gradnjo enostavnih objektov je po novem potrebna 

torej le lokacijska informaci ja, ki jo izda pristojna občina. 

Pri tem pa je pot rebno opozori t i , da občina v lokacijski 

informaci j i navede le podatke iz prejšnjega odstavka in 

ne daje dovol jenja. 

Inves t i to r bo to re j s a m o d g o v o r e n , da o b j e k t grad i v 

sk ladu z ve l javno zakonoda jo . Nadzor bo izvajala pri

s to jna inšpekci ja Inšpek tora ta RS za okol je in prostor , ki 

je o izdanih lokac i jsk ih i n fo rmac i j ah t u d i obveščena . 

V bodoče imajo p o m e m b n o v logo projektantske orga

nizacije, oz i roma projektant i . Na podlagi 4 5 . člena Za

kona o graditvi objektov je odgovorn i projektant lahko 

posameznik, ki je pri pristojni pokl icni zbornici vpisan v 

ustrezen imenik. 

54 . člen ZGO določa, da zah tevo za izdajo g radbenega 

dovo l jen ja vloži pr i p r i s t o j n e m u p r a v n e m o r g a n u za 

g radbene zadeve (Upravn i enot i ) invest i tor . V zahtevi 

mora navesti podatke o parcelni številki in katastrski ob

čini zemlj išča ter podatke o vrsti objekta glede na namen. 

Zahtevi morata biti priložena najmanj dva izvoda projekta 

za pr idobitev gradbenega dovol jenja s predpisanimi se

stavinami in druge listine, če to določa zakon. 

Če se zahteva za izdajo gradbenega dovol jenja nanaša 

na rekonstrukci jo objekta, je t reba navesti tudi številko in 

d a t u m gradbenega dovol jenja, na podlagi katerega je bil 

objekt zgrajen, razen za objekte, ki so bili zgrajeni pred 

letom 1967. 

Investitor mora zahtevi za izdajo gradbenega dovol jenja 

priložiti tudi dokazi lo o pravici gradit i , če ta pravica še ni 

vpisana v zemlj iško knj igo. 

Zaradi obsežne vsebine je težko na kratko strnit i vsebino 

obeh zakonov, zato si bodo moral i investitorj i v bodoče 

tud i sami p r idob i t i ust rezne in fo rmac i je , ko se b o d o 

odločal i za gradnjo, da bo pr idobivanje dokumentac i je 

potekalo hitro. 

Kazni, ki j ih je za kršitelje določi l zakona določi la drža

va, so izredno visoke, zato bo vredno izvajati le legalno 

gradnjo. 

M. BRODAR 

Občina Moravče 
na se jmu A lpe Adr ia 

Občina Moravče je v okviru »Podjetne regije« sodelovala 

na sejmu tur izma Alpe Adr ia , ki je bil na Gospodarskem 

razstavišču v Ljubljani od 2 0 . do 2 3 . 3 . 2 0 0 3 . 

Občine te regije, ki je nastala v času priprave regijskega 

razvojnega programa ljubljanske urbane regije, so izdale 

dva turist ična prospekta, ki predstavljata gostinske objekte 

in tur ist ične kmeti je ter čebelarjenje. 

V t e m sti lu se je Občina Moravče uspešno predstavi la 

na sejmu v Ljubl jani. Sodelovali sta tur ist ični kmeti j i »Lu-

kati« z Imenj in »Pri Mežnarjevih« z vrha Sv. Miklavža in 

okrepčevalnica Detelca iz Moravč, ki so obiskovalce sejma 

pogost i l i z dobro tami , ki j ih sicer nudi jo. 

Prostor so izvirno okrasi l i č lani Društva rokode lcev iz 

Moravč in Čebelarsko društvo Moravče. Prisotne je na se

j m u nagovorila županja Ljudmila Novak, na dan občinskega 

praznika pa so člani tur is t ičnega krožka Osnovne šole Ju

rija Vege Moravče z mentor icama Vando Urbani jo in Ber

nardo Mal predstavil i 

ž iv l jen je našega ro

j a k a J u r i j a Vege in 

n a k a z a l i m o ž n o s t 

razš i r i t ve t u r i s t i č n e 

p o n u d b e kraja z Ju 

rijevo pešpot jo in vs

eslovenskega kviza o 

Juri ju Vegi. 

Zaveselorazpoloženje 

in pr i jetno vzdušje je 

poskrbel harmonikar 

Mar jan Koderman. 

Se jemsko d o p o l d n e 

v n a š e m g l a v n e m 

mestu je prehitro minilo. Kljub temu pa smo uspeli spoznati 

p reds tav i tev tu r i s t i čne p o n u d b e v sosedn j ih o b č i n a h , 

obč inah celotne Slovenije in tudi izven nje. 

Skupno sodelovanje obč in Podjetne regije je pokazalo, da 

si le na takšen način lahko privoščimo nastop na osrednjem 

slovenskem tur is t ičnem sejmu. Sejma se je udeležilo tudi 

nekaj svetnikov našega občinskega sveta, ki so pozit ivno 

ocenil i tovrstno promoci jo občine. 

Ob tej pri ložnosti gre vsekakor zahvala vsem sodelu joč im, 

ki so si vzeli čas za priprave in izvedbo predstavitve, pohval

iti pa velja tudi lastnika tur ist ičnih kmeti j in okrepčevalnice 

Detelca, ki so se vključil i v naša prizadevanja za skupno 

promoc i jo gost insko tur ist ične ponudbe, ki bo zagotovo 

obrodi la sadove. 

M ILAN BRODAR 



Petna/stic po nagelj na Um barske goro 
Tudi to leto sta se organizatorja marčevske nedelje žensk. Društvo krajanov 
IJtnharske Gore in Smučarsko skakalni klub Termit, pošteno potrudila 
pri organizaciji množične prireditve. Prireditve, ki se je po vsej Sloveniji 
priljubila in jo njeni prebivalci radi obiščejo. Razveseljivo je dejstvo, da 
se tudi med letom radi povzpnejo na vrh gore, s katere se širi lep razgled 
in na kateri se še da vsaj za silo ubežati vsakodnevnemu vrvežu. 
Gora je bila 16. marca obsijana s soncem, ki se je sramežljivo skrivalo 
z.a koprene oblakov, po slemenu pa je pihal leden veter, ki je marsikoga 
kmalu odpadi! nazaj v dolino. Izmenjalo pa seje vsaj 10 tisoč obiskoval
cev. Srečolov je zaposloval predvsem otroke, ko so jim odrasli namenili 
nekaj denarja, da so se v miru pozdravili z. mnogimi znanci, ki so čakali 
na kulturni program. Kot že leta prej je povezovalne misli vpletal Milan 
Bitenc, v njem pa so nastopili otroci z. moravške šole in vrtca, vrhpoljski 
tamburaši in moški pevski zbor. Udeležence je nagovorila tudi županja, ki 
je na goro prišla peš skupaj s svojo družino. Za veselje in pravo glasbo 
pa so skrbeli nepogrešljivi Gamsi, ki so pridno ogrevali obiskovalce, da 
so dlje vztrajali v vetrovnem vremenu na gori, saj je bilo tudi s kulinarič
nega vidika za obiskovalce dobro poskrbljeno, kar pa je pomenilo tudi 
dober z.asluž.ek. Izkupiček obe društvi namenjata svojim dejavnostim, 
zlasti Društvo krajanov pa si bo z. njim prizadevalo svoj rojstni kraj še 
bolje komunalno urediti. Morda velja pohvaliti organizatorja tudi zato, 
ker seje držal prepovedi točenja alkohola pred 10. uro dopoldan in so 
se obiskovalci tudi zato vračajoč z. gore prijetno utrujeni lahko ustavili v 
moravškem kulturnem domu ob ogledu igre Razkritja na gori Limbarski 
v režiji Milke Novak in izvedbi KID Limbar. 
Med obiskovalci sem poiskala nedomačine, da bi strnili nekaj vtisov s 
prireditve. 

Obiskovalci iz Id r i je 

Danes smo tukaj že četrtič, kar pomeni, 
da nam je všeč in se zato radi vračamo 
vsako leto. Vzdušje je lepo, vsa zahvala 
organizatorjem, da uspejo prireditev 
organizirati in jo tudi uspešno izvesti. 
Lepo je tukaj, še bomo prišli. 

Andre ja iz 

Komende 

Letos sem prišla 
prvič. Peš sva šla 
iz. Moravč. Pot 
je prijetna, lepo 
urejena in tudi 
tukaj je dobro 
organizirano. Ne 

vem, kaj bi še lahko izboljšali. Samo za 
pohvalili in vztrajati naprej. 

deset in prihajamo iz raz
ličnih krajev. Danes smo 
pripešačili iz. Negaslrna, 
prejšna leta smo prihajali 
iz. Senožeč čez. hrib in sem 
na Limbarsko goro. Tukaj je 
lepo. dobro organizirano, veselo, letos 
nas moti veter. Skratka še bomo prišli. 

Tončka Burkel jca, 81 let, Domžale 

Prišla sem peš iz. 
Hrastnika. Sem 
pa že petnajstič 
na tej prireditvi, 
vsako leto pri
dem. Kar zani
mivo je. vsako
krat malo druga
če. Prejšnja leta 
sem prihajala iz. 
doline. Tudi sicer 
z. možem veliko hodiva. Včasih sva hodila 
s Trojan na Limbarsko in v Moravče ter 
se ob 15. uri z avtobusom odpeljala iz. 
Moravč nazaj v Domž.ale, sedaj so pa 
avtobus ukinili. Škoda. 

Tako so vtise z gore strnili naključni ob
iskovalci in organizatorjem vlili novega 
elana z.a prihodnje leto. 

M AL 

l j u b a Pinter ič, društvo Vr tn ica 
Tukaj sem šestič zapored. Najprej sem 
prihajala sama, danes nas je preko tri-

Organizatorja. Društvo Krajanov Limbarske Gore in SSK Termit, se zahvaljujeta 

vsem lastnikom zemljišč, da so na njih dovolili urediti parkirna mesta in smo 

lahko tako vzorno poskrbeli za varen promet in hojo. 



Občni zbor GZ Moravče 
V gasi lstvu je letošnje leto vol i lno leto in leto XIV. kongresa. 

Tudi v okviru Gasilske zveze Moravče so po vseh naših PGD-

j ih, poleg rednih letnih občnih zborov, potekale volitve, ker je 

dosedanj im vodstven im o rganom po PGD-jih potekel man

dat. Tako so bile uspešno izvedene voli tve in na zborih tudi 

delegirani novi člani za voli tve v organe Gasilske zveze. 

Redni letni občni zbor Gasilske zveze Moravče je bil izveden 

14. marca 2 0 0 3 v avli Kul turnega d o m a Moravče. Občnega 

zbora so se udeležili podpredsednik Gasilske zveze Slovenije 

g. Pance, županja Občine Moravče Ljudmila Novak, častni 

povel jn ik GZ Moravče , č lani predsedstva in povel js tva, 

predstavnik i sosednj ih GZ in delegat i posameznih PGD. 

Na o b č n e m zboru je bil sprejet f inančni in delovni plan GZ 

Moravče za leto 2 0 0 3 in potr jena poroči la vseh organov 

GZ Moravče za leto 2 0 0 2 . Vsi vabljeni gostje pa so se po

hvalno izrazili o delu GZ Moravče s posebn im poudarkom 

na izobraževanju in delu z mlad imi . 

Letos je tudi vsem o rganom GZ Moravče potekel 6-letni 

m a n d a t , zato je bi la na jp re j spre je ta razrešnica v s e m 

o rganom ter nato opravl jene ponovne voli tve. Člani novih 

organov GZ 

Moravče so: 

• p redsedn ik : Vidic Ivan-PGD Krašce; 

• pove l jn ik : Šlibar Herman-PGD Moravče; 

• č lan i p r e d s e d s t v a : Ivo Peterka-PGD Moravče, Mar i ja 

Gotar-PGD Moravče. Brvar Bogomil-PGD Peče, Avbel j 

Janez-PGD Peče. Vidic Ivan -PGD Krašce, Klopčič Jože 

-PGD Krašce, Lebar Ivan-PGD Vrhpol je, Grošelj Tomaž-

PGD Vrhpol je, Mere la Stane -PGD Velika vas, Mere la 

Maja-PGD Velika vas; 

• pove l j s t vo : Herman Šlibar-PGD Moravče, Huber Boris-

PGD Peče. Božjak Jure-PGD Krašce. Petere Milan-PGD 

Moravče, Kveder Mitja-PGD Vrhpol je. Avbel j Darko-PGD 

Velika vas; 

• nadzorn i odbor : Učakar Janez-PGD Moravče, Stenko 

Stane-PGD Peče. Bizilj Franc-PGD Krašce. Klopčič Miha-

PGD Vrhpol je. Lavrič Peter-PGD Velika vas; 

• č a s t n o razsod išče : Šlibar Miha-PGD Moravče, Barlič 

Karla-PGD Peče. L imoni Franc-PGD Krašce, Lebar An-

ton-PGD Vrhpol je. Ocepek Magda-PGD Velika vas. 

Naj zakl jučim. Volitve so prinesle spremembe, saj bo izku

šenost starejših in zagnanost mlajših porok za dobro delo 

v celotni GZ Moravče, z upan jem na dobro sodelovanje z 

vsemi občani občine Moravče. 

Na pomoč! 
A. Vavpetič 

Utr ink i Druš tva podeže lsk ih 
žena Moravče 

»Res je lepo na deželi....«, se sliši iz pesmi. Nekako tako bi 

lahko tudi me, članice Društva podeželskih žena, zapele ta

krat, ko se udeležujemo aktivnosti, ki si j ih zadamo. Morda se 

sliši pret irano, vendar lahko rečemo, da smo vse sodelovale 

z m n o g o dobre volje. Vsakdanj ik, ki je včasih zelo natrpan 

in naporen, lahko prek inemo s kuharsk im teča jem ali pa s 

predavanjem o rožicah, ki ga organiz i ramo, in se skupaj v 

pri jetni družbi tudi kaj koristnega nauč imo. 

V lanskem letu se je naše društvo povečalo za nekaj članic, 

kar smo sprejele z vel ik im vesel jem. Zavedamo se, da smo 

lahko uspešne le, če k akciji pristopi več pr idnih rok naših 

članic. Tako kot vsako leto smo tudi v lanskem organizirale 

kuharske tečaje in j ih načr tu jemo tudi za letos. Ti so še 

vedno najbolj obiskani in največ interesa je po t e m znanju. 

Znanje pr idobl jeno na kuharskih tečajih je najbolj vnovčl j ivo 

d o m a . Vsaka je zadovol jna, če lahko domače razveseli z 

pr idobl jeno noviteto. 

Izleti organizirani za razvedrilo, pa nas vsaj za en dan spravijo 

od štedi lnika, da ne boste misli l i , da smo obsedene s kuho. 

Lani smo spomladi obiskale Zdravil išče Dobrna, kjer smo si 

nabrale moči za naprej. Štajerska s Prekmur jem pa je bila 

naša jesenska sprostitev. 

Sodelovale smo tako kot vsako leto na kmečkem prazniku. 

V avli Kul turnega d o m a smo vaščanom in obiskovalcem 

ponudi le dobrote naših pr idnih članic. V letošnjem letu pa 

b o m o za kmečki praznik imele svoj razstavni prostor tudi 

v dvorani. Ker pa se zavedamo, da je to kar velik zalogaj, 

smo k sodelovanju povabile Klub rokodelcev. Skupaj b o m o 

pripravile razstavo s t e m o »pogost i tev nekoč in danes«. 

Na občnem zboru društva, ki je potekal 22 . februarja v gostil

ni Kavka, smo zadovol jno ugotovi le, da je preteklo leto naše 

Društvo delovalo uspešno.Ne manjka nam vizij za naprej in 

upamo, da se b o m o tudi letošnje leto lotevale vsake zadane 

naloge resno. Vesele smo bile, da so se na naše povabi lo 

odzvale tudi županja Mi lka Novak, predsednica Društva po

deželske mladine gdč. Nuša Cajhen in predstavnica kluba 

rokodelcev Branka Bizjan. Na obč nem zboru smo se poslo

vile od dosedanje mentor ice Lijane Lovše in pozdravile novo 

Sonjo Zidar Urbani ja. Gospod in gospa Ribič pa sta nam s 

p r i j e t n o 

g l a s b o 

polepšala 

zakl juček 

o b č n e g a 

zbora. 

V s e m 

ak t i vno

s t i m , ki 

j ih b o m o 

o r g a n i z i 

ra le , se ™ 

lahko pridružite tudi vse, ki niste naše članice. Vabila in 

p rogram tečajev bo v iden v kmeti jski zadrugi na oglasni 

deski . Lahko pa spre jmete povabi lo naših članic. Vsaka 

udeležba bo stala 5 0 0 SIT. Vsem st rokovnjakom, ki j ih po

vab imo, je pot rebno plačati , zato upamo, da vas ta znesek 

ne bo odvrni l od želje, da z nami v pri jetni družbi nabirate 

do ločena znanja. 

DARJA GALIN 



Medgeneracijsko društvo KRANJSKA LILIJA 
DELAMO, DELUJEMO, SMO PRAZNOVALI SMO 

Še smo tu in te dni smo praznovali že drugo obletnico našega 

delovanja in druženja. V teh dveh letih smo se srečali 75 

krat. Udeležili smo se skupnih srečanj medgeneraci jskega 

društva, izletov, svečane podeli tve d ip lom vodi tel j icam 

in vodi te l j icam skupin, miklavževanja. Bili pa smo sami že 

marsikje...Skratka, prav lepo nam je. 

Na naše predstavi tveno praznovanje smo povabili kar nekaj 

ljudi, žal, pa se j ih je udeležilo le nekaj od povabljenih, res pa 

je, da so bili nekateri zadržani, drugi so zboleli in se srečanja 

pač niso mogl i udeležiti. 

Zahvala torej gospem: županji Ljudmil i Novak, direktorici 

občinske uprave Sonji Vraz, organizatorki lokalne mreže 

in vodj i Medgeneraci jskega društva Jesenski cvet Majd i 

Hrovat in predsednic i Društva podeželske mladine Nuši 

Cajhen ter p redsedn ic i Mešanega pevskega zbora DU 

Anici Korošec. 

Zahvala pa tudi gospodom: občinskemu predstavniku za 
družbene in društvene dejavnost i Mi lanu Kokalju, pred
s tavn iku DU Ladu O m a h n u , p reds tavn iku Planinskega 
društva Mar i janu Grilu, predsedniku 0 0 ZB NOV Jožetu 
Kvedru in predsedniku Kulturnega društva Tine Kos Mi lanu 
Brodarju, in vsem, ki ste hoteli, pa niste mogl i prit i . 
Lepa hvala pa tudi č lanicam skupine, ki so pripravile toliko 
raznih kul inaričnih dobrot, seveda so nam vsem prav te
knile. No, pa tudi žejen ni nihče odšel domov. 
V skupini smo za to praznovanje pripravili kulturni program, 
kjer smo sodelovali vsi in se ob poteku le-tega tudi sproti 
predstavljal i , kdo smo, kaj delamo in kaj še b o m o počeli. 
Sam p o m e n društva, skupine in dela je predstavila naša 
strokovna vodja Majda Hrovat, tako da so vsi prisotni dobil i 
predstavo o tem, kaj takšna skupina je in kaj za nas, kakor 
tudi za vas, vse to pomeni . Nato smo se še pogovarjal i in 
Peli, čas pa je kar prehitro tekel.... 

Veliko presenečenje so nam pripravili v občinski upravi, ko 
so nam na koncu predstavi tvenega programa prinesli oz. 
pripeljali krasno tor t ico z dvema, pa ne svečkama, ampak 
dvema pravima »vulkančkoma«, ki sta v zatemnjeni sobi 
naredila pravo, svečano vzdušje. To je bila pa prava pika na 
i tega večera. Hvala vsem, ki so se tega spomni l i . 
Tole skupno druženje nas je m e d seboj, lahko rečem, še 
bolj povezalo in nas zbližalo s krajem in tudi širšo okolico, 
nama, vodi te l jema, pa dalo potrdi lo in zagotovilo, da delava 
dobro in prav, ko sva se odloči la ustanovit i to našo in vašo 
skupino. 

Vsem v skupini nam je bilo žal, da vas ni prišlo več, tako 

bi o nas vedelo še 

več ljudi. 

Z a t o v a b i m o vse , 

k i v a s z a n i m a , 

kaj d e l a m o in kdo 

s m o s k u p i n a » 

Kran jska l i l i ja«, da 

nas ob iščete . Vsa

ko sredo s m o (ob 

18. uri zagotovo) , 

v p ros to r ih DU na 

Trgu svobode 5 v 

M o r a v č a h . Z ves

e l jem se v a m b o m o predstav i l i in v a m povedal i o n a š e m 

delu in d ružen ju te r o v s e m , kar vas bo zan imalo . 

Tol iko zaenkrat . 

MARIJA RADKOVIČ in CIRIL JAMŠEK, voditel ja skupine 

Župnijska Karitas Moravče 
Deluje že v r s t o let in ena js t sode lavk - p ros tovo l j k 
se neseb ično pr izadeva, d a v n a š e m kra ju p o m a g a 
l j udem v s t isk i , ne g lede na n j ihovo versko ali e t n i č n o 
p r ipadnos t . 
Vsakdo izmed nas je kdaj v situaciji, ko potrebuje pomoč, 
bodisi materialno ali pa v obliki pogovora oz. nasveta. 
Danes je vse več ljudi ubogih na duhovnem področju, 
osamljenih. Tako je naše delo usmerjeno tudi v reševanje 
stisk, ki niso vedno povezane z materialnimi dobr inami. 
Po že ustal jenem redu smo po dve sode lavk i dežurn i 
vsak prv i in t re t j i č e t r t e k v m e s e c u v začasnih pros
t o r i h nad t r g o v i n o M Marke t . Pripravljene smo sprejeti 
vsakogar, ki pride k nam z nerešlj ivim p rob lemom, m u 
pomagat i ali ga pravilno usmeri t i . Včasih je dovolj le 
pogovor in stiska je manjša. V tem času tudi razdelimo 
osnovna živila prosi lcem in občasno rešimo plačilo pol
ožnic, mesečnih vozovnic idr. Ob koncu šolskega leta 
obvest imo druž ine z več šo lsk im i o t r o k i , da se lahko 
pr i javi jo in dob i jo p o m o č za nakup šo lsk ih po t rebšč in . 
V kolikor je katera od družin v stiski, naj se obrne na nas 
za pomoč. 

Sodelujemo tudi pri delu Župnijskega pastoralnega sveta 
in s pomočjo sredstev Občine organiziramo prireditev 
Miklavževanje z obdari tvi jo otrok. Vsako leto s sodelo
vanjem Krajevne skupnosti Moravče in njihovo f inančno 
podporo pripravimo srečanje starejših in invalidnih kraja
nov, ki j ih tudi pogost imo, tako da doživijo lep dan s sveto 
mašo, bolniškim mazi l jenjem in ku l turn im programom. 
Nekateri ste se že navadil i , da pridete, druge pa vsako 
leto z vesel jem pr ičakujemo. Leta pri t e m niso važna. 
Ob vseh dobr inah tega sveta, osta jamo večkrat čisto 
sami z veliko notranjo praznino. Ozrimo se takrat na so
človeka, t istega nebogl jenega, zapuščenega in s tor imo 
kaj zanj. Bogatejši b o m o mi sami, čeprav dajemo. 
Vabimo vas, da se k naši Karitas pridružite novi člani, 
skupaj b o m o lahko naredili več dobrega. 

sodelavke Župnijske Karitas 



Zadovoljni praznovati 
Slovenski kulturni praznik smo člani univerze za tretje življenjsko obdobje 
praznovali v Moravčah 

Slovenski kulturni praznik v Univerzi za tretje življenjsko obdobje »Lipa« Domžale praz
nujemo na posebni način. Včasih ga praznujemo skupaj z. oskrbovanci doma počitka 
ali pa gremo kam drugam. Letos smo šli po Prešernovi poti in se, tako kot on, ustavili 
v Moravčah. Veseli smo bili, da sta bila na naši prireditvi tudi županja občine Moravče 
Ljudmila Novak in predsednik društva upokojencev Moravče. 

Pevski zbor Lipe je s pesmijo »Ob bistrem potoku je mlin« napovedal nastop članic 
literarne delavnice, ki so recitirale svoje pesmi iz. našega zadnjega literarnega zbor
nika »Meljemo«. Velikana slovenske proze in drame Ivana Cankarja smo se spomnili 
z. odlomkom iz. igre Kralj na Betajnovi. Pri poslušalcih pa je bila zelo dobro sprejeta 
dramatizacija Prešernovega Povodnega moža. 
Predstavili so se tudi udeleženci tečajev tujih jezikov in to v jeziku, ki se ga učijo. Nem
ško z recitacijo Heinejeve balade Die Lorelei, italijansko sprevodom Prešernove Vrbe 
in angleško s črnsko duhovno pesmijo Kam greš gospod ali Kumbaja v originalu. 
Ubranemu petju pevskega zbora »Lipa« in kitari Silve Kosec so se pridružili vsi pri
sotni, ko smo s himno pohodniške skupine »Lipov cvet« v naše vrste povabili gospo 
županjo. Spodbudne in lepe so bile njene besede, ko se nam je v nagovoru zahvalila z.a 
povabilo in ocenila naše delo ter prizadevanja, da s svojimi aktivnostmi poskrbimo, da 
ljudje v tretjem življenjskem obdobju obnavljajo in razvijajo svoje znanje ter ohranjajo 
psihično in fizično zdravje. Za lepo jesen je to nujno potrebno. Njena pozitivna ocena 
našega dela in nastopa nam je dragocena in spodbudna, saj je ona kot slavist, režiser 
in dramatik strokovnjak na tem področju. Ob koncu so se poskočnejši člani društva 
zavrteli ob zvokih harmonike, kije v rokah Miti Jene kar vabila na plesišče. 
Člani Univerze za tretje življenjsko obdobje UPA Domžale tako vsako leto na kulturen in 
zabaven način obeležimo slovenski kulturni praznik. Letošnji nam bo zaradi prisrčnosti 
gospe županje in predsednika društva upokojencev Moravče ostal še dolgo v spominu in 
veseli bomo, če se bo v naše vrste vključilo še več ljudi iz. Moravske doline. 

METKA ZUPANLK 

Program društva »LIPE« 
Domžale v šolskem letu 
2002-03 

t u j i j ez ik i : angleščina, nemščina, 
italijanščina 
Potekajo v vseh stopnjah: začetni, nadaljevalni In 
konverzacija. Organizirali bomo tudi tečaje drugih 
tujih jezikov, če bo od 8 do 10 članov pokazalo 
Interes. 

umetnostna zgodovina 
začetna in nadaljevalna stopnja 

Pouk se izvaja s predavanji z uporabo AV sredstev in 
z ogledi kulturnih znamenitosti doma in v tujim 

likovni krožek 
literarna in študijska srečanja 
članov 
srečanja z literarnimi ustvarjalci 
drugih univerz za tretje življenjsko 
obdobje 

- razgovori s slovenskimi literarnimi 
ustvarjalci 

- sodelovanje na srečanjih in 
natečajih za seniorje 

- izdaja literarnega zbornika 

krožek lepega in pravilnega govora in 
beremo lepo literaturo 

računalniški krožek 

glasbeni krožek 
- radi pojemo -

sintetizator 
kitara 

pevski zbor Lipe 

krožek ročnih spretnosti 
keramični krožek 

- krožek ročnih del: šivanje, pleten
je, kvačkanje, pletenje s slamo 

- zdrava kuhinja 

rekreacija 
- fittnes in telovadba 

pohodništvo in kolesarstvo 
- joga 

etnologija 
predavanja, kulturno-zabavna 
srečanja, izleti 

Diabetes nas vse bolj ogroža 
...za seboj pušča zahrbtne bolezenske simptome... 

Društvo diabetikov Domžale, Lukovica, Mengeš, Moravče in 

Trzin se je odločilo, da za vse, ki živijo s sladkorno boleznijo, 

pripravi strokovna predavanja, ki naj bi pripomogla k ustreznejši 

ozaveščenosti. Prvo predavanje o zdravi prehrani smo organizirali 

novembra lani, drugo pa marca letos, vendar smo bili zaradi slabe 

udeležbe hudo razočarani. Višja medicinska sestra Irena Mihalec 

je izredno strokovno pojasnila vse o sodobnih načelih zdravljenja 

motenj v presnovi sladkorja in maščob, vendar je njeno predavanje 

prišlo v občutno premalo ušes. Tako smo novembra povabili 150 

diabetikov nečlanov našega društva, udeležilo se jih je le 15, le za 

odtenek boljša udeležba pa je bila na marčevskem predavanju, ko 

se je od 100 povabljenih nečlanov predavanja udeležila približno 

petina. Če ne bi bilo nas članov in tistih, ki smo tako rekoč na vseh 

podobnih srečanjih, potem bi bila slika še bolj klavrna. 

Sprašujemo se zakaj? Kaj res taka srečanja niso potrebna? Smo 
res diabetiki tako zdravi, da ne potrebujemo nasvetov? Zakaj ig
noriramo pomoč, zakaj nekateri celo skrivajo to bolezen? To so 

vprašanja, na katera v Društvu, kjer se zavedamo, da nam vsak tak 
in podoben posvet lahko podaljša življenje, ne znamo odgovoriti. 
Veliko je primerov, ko diabetiki ne upoštevajo nasvetov in predlogov 
zdravnikov in drugega strokovnega osebja ter jedo in pijejo tako, kot 
bi bili povsem zdravi. Pri mnogih od teh so posledice izredno hude, 
nekateri ostanejo celo brez prstov itd.. 

Naj bo tale zapis predvsem še en poskus vplivati na vse, ki živijo 

s to boleznijo in se požvižgajo na vse nasvete in predloge. Naj 

vas ob tej priložnosti povabim tudi na vsa predavanja, ki jih bomo 

pripravili v prihodnjih mesecih, dobrodošli pa ste seveda tudi na 

številnih družabnih srečanjih in pohodih to pomlad in poletje. In 

še enkrat: s sladkorno boleznijo se da živeti in to dolgo, treba se 

je le odpreti in prisluhniti drugim. 

MAKS GROŠELJ 



Zbor ve teranov Območnega združenja ve teranov 
vojne za Sloveni jo Moravče 

V četr tek, 2 0 . 0 2 . 2 0 0 3 , je bil na pod

lagi Pravil OZVVS Moravče sklican zbor 

veteranov OZVVS MORAVČE. Zbora 

veteranov se je udeležilo veliko naših 

članov. Združenje, ki je v začetku štelo 

3 veterane, je v letošnjem letu že pre

seglo število petdeset. Trenutno je v 

združenje včlanjenih 52 veteranov. 

V začetku je vse navzoče pozdravi l 

predsednik OZVVS MORAVČE veteran 

Vito Cerar, ki je predal besedo častni 

gost j i zbora, gospe županj i L judmi l i 

Novak. Županja je v govoru zaželela 

zboru uspešno delo in uspešno delo

vanje OZVVS MORAVČE tudi v pri

hodnost i . 

Po sami procedur i , ki jo določa pravil

nik zbora, je delo steklo po dnevnem 

redu. Predsednik Vito Cerar je podal 

poroči lo o delu v letu 2 0 0 2 . Iz poročila 

je bilo razvidno, da je združenje zelo de

lavno, saj se je veliko aktivnosti odvija

lo tudi na zvezni oziroma državni ravni. 

Zaradi kval i tetnega dela v preteklosti, 

je OZVVS MORAVČE bila organizator 

ZBORA ZVEZE VETERANOV VOJNE 

ZA SLOVENIJO. Zbor je bil 9. marca 

2 0 0 2 v Kul turnem d o m u v Moravčah. 

Sama organizaci ja in izvedba zbora 

zveze je b i la s s t ran i p r e d s e d n i k a 

zveze veteranov gospoda Lisjaka in 

predsedstva veteranske organizacije 

o c e n j e n a kot na jbo l j e o r g a n i z i r a n 
in tudi uspešno izveden zbor Zveze 
do seda j . P redsedn ik o b m o č n e g a 
združenja je v nadal jevanju poudari l 
vel iko in o d g o v o r n o de lovanje tud i 
ostalih članov združenja. Sodelovanje 
z ostal imi društvi v občini Moravče je 
zelo dobro, prav tako tudi z Občino 
Moravče. V zaupanju, enakopravnost i 
in spoštovanju demokrat ičn ih vrednot 
slovenskega naroda smo bili in bomo 
tudi v bodoče odprt i za sodelovanje z 
drugimi sorodnimi društvi v občini. V 
lanskem letu smo preko veteranske 
organizacije nudili pomoč nekater im 
fantom iz občine Moravče, ki so služili 
vojaški rok. 

Predsednik nadzornega odbora OZVVS 
MORAVČE, veteran mag. Miran Zaje je 
podal poroči lo o delu nadzornega od
bora. Iz poročila nadzornega odbora je 
bilo razvidno, da je združenje delovalo 
v skladu s Pravili območnega združe
nja. Zbor je soglasno sprejel sklep o 
delu v letu 2 0 0 2 in potrdi l zakl jučni 
račun za leto 2 0 0 2 . 
Plan za leto 2 0 0 3 je podoben p lanom 
preteklih obdobj ih. Veliko aktivnosti bo 
tudi v letu 2 0 0 3 

usmerjenih k vkl jučevanju novih čla
nov in nudenju pomoči pri pr idobitvi 
s ta tusa vo jnega veterana. Veteran i 

se n a m e r a v a m o udeleži t i pr i red i tev 
izven naše občine. 17. maja 2 0 0 3 bo 
na GEOSS-u odk r i t j e s p o m i n s k e g a 
obelež ja s lovenskemu r o d o l j u b u iz 
leta 1991 pod pokrovitel jstvom države 
Republike Slovenije. V planu letošnje
ga leta je tudi odkri t je spominskega 
obeležja zb i rnega cent ra Lokvanj v 
občini Lukovica. Poudarek bo tudi na 
dobrem sodelovanju z ostalimi območ
nimi združenji, predvsem s sosednima 
OZVVS Litija in OZVVS Domžale. V le
tošn jem letu poteče štiri letni mandat 
vodstvenim organom združenja. Zato 
bo v mesecu oktobru volilni zbor vete
ranov, na katerem b o m o izvolili nove 
vodstvene organe OZVVS Moravče. 
Predlagan plan za leto 2 0 0 3 je bil so
glasno sprejet. 

Ob koncu zbora so pod točko razno 
potekali pri jetni pogovori veteranov z 
gospo županjo. Ob tej priliki so veterani 
nanjo naslovili vrsto pobud. 
OZVVS MORAVČE vabi vse akt ivne 
udeležence osamosvoj i tvene vojne iz 
leta 1991 , da se vkl juči jo v veteransko 
organizacijo. Veterani se zahvaljujemo 
tud i ostal im o b č a n o m občine Morav
če, ki nas podpirajo v ohranjanju tra
dici j osamosvoj i tve Slovenije v let ih 
1990 in 1991 . 

V.C. 

Spomni l i so se na žr tve 
2. sve tovne vo jne 
Kot vsako leto organizirata prireditev OZB Domžale in KO Zb Ihan 
spominsko slovesnost pri spomeniku padl im borcem Kamniško 
- zasavskega odreda, ki so padli 24.februarja 1944 na Oklem 
nad Ihanom. Komemoraci ja se je začela s skupnim p o h o d o m 
udeležencev iz Dobovelj k spomeniku. Udeležilo se ga je veliko 
l judi. Spominska slovesnost se je začela ob 11. uri. Uvodoma 
je s pozdravnem nagovorom nastopil predsednik OZB Domžale 
tovariš Rajko Hafner, ki je k besedi povabil domžalskega podžu
pana Tonija Dragarja, domačina iz Ihana, da spregovori o svojih 
misl ih o dogodk ih med NOB, po vojni in osamosvoj i tv i Slovenije. 
Udeleženci so njegov govor sprejeli z odobravanjem in aplavzom. 
K spomeniku obdanem s prapori je delegacija položila vence, 
svojci pa so prižgali sveče.. V kul turnem programu so sedolovali 
mošk i pevski zbor DU Domžale, šolarji iz Ihana in recitatorja. Po 
končanem programu je bilo tovariško srečanje v Dobovl jah nad 
Ihanom, kjer so se pogovor i sukali okoli obujanja spominov in 
aktualnih vprašanj ih sedanjosti - vstop v EU in NATO. 
Čeprav je bi lo v reme organizator jem naklonjeno, se je letos prire
ditve udeležilo manj obiskovalcev kot prejšnja leta. Tudi pr ihodnje 
leto se snidemo na kraju spomina in opomina, da se vojne grozote 

ne bi več ponovi le. Organizatorj i pa pričakujejo 
udeležbo več zavednih Slovencev. 

JOŽE NOVAK 



Nov tipčk 
Na sončno nedeljo, 9.marca 2003, ob nenavadni uri, posebej za 
gledališke predstve, 11:15, se je začela navihna komedija Nov 
tipčk. Predstava je luč življenja ugledala septembra 2002, ko 
sta se Miha Urbanijaf režiser) in Tina Gajz.ar (koreografinja) 
po plesnih Prepih-ovih delavnicah odločila,da bi celtno poletno 
delo z. mladimi strnila v zanimivo celoto.To jima je prekleto do
bro uspelo. Predstava Nov tipčk, nam ponuja zanimive plesne, 
pevske in recitalske vložke, oblico smeha in nam prikaže, da 
ima Kulturno društvo Janko Kersnik dovolj mladih upov, na 
katere lahko računa. 
Na žalost pa si večina Moravčanov ne more vzeti 35 minutk 
precenljivega časa za ogled najstniške, po njihovem, utrgane 
komedije z. dramtičnim koncem. Tako je moravški kulturni dom, 
ostal skoraj prazen, a smo tisti, ki smo si celotno stvar ogledali, 
zares uživali. Kako tudi ne bi, če nam je šolsko življenje in malo 
karikirana podoba učiteljica še kako poznan motiv vsakdanjega 
življenja. Lahko vam je žal. 

MARTINA GOR.IUP 

Ne čisto pravi kino vzeti za svojega 
Občina Moravče in Kulturni dom sta v času šolskih počitnic 
organizirala dve filmski predstavi, da so počitnice minile v bolj 
razpoloženem vzdušju. V dopoldanskem času so si mladi obis
kovalci najprej ogledali uspešnico animiranega filma Shrek in 
nato še akcijsko komedijo Full gas. Izredno dober obisk je 
potrdil pravilnost odločitve, saj so obiskovalci sprejeli tovrstno 
ponudbo. Poleg tega sta bili obe predstavi brezplačni, kar je 
bilo počitniško darilo Občine Moravče. Čeprav Kulturni dom še 
nima prave tehnike za predvajanje filmskih predstav, je z. malo 
improvizacije in dobrim izkoristkom trenutnih tehničnih zmož
nosti pripravil dobri predstavi, ki sta razgibali počitniški čas. 

M. KO K ALI 

Oame over z zamudo razgibat 
petkovo popoldne 
V zadnjih zimskih dneh je slovenski estradni val pljusknil tudi 
v Moravče. Nastope mladih zvezdnikov smo si ogledovali le po 
televiziji, tokrat pa so svoj koncertni nastop pripravili tudi v 
Kulturnem domu Moravče. Na moravškem odru je nastopila 
trenutno zelo popularna slovenska fantovska skupina Gume over. 
Že po začetni najstniški evforiji je bilo čutiti, da bo nastop za
želen. Vse je bilo pripravljeno, vendar kot se za »zvez.de« spod
obi, se mora koncert začeti s zamudo. Če je to del psihološke 
koncertne priprave, potem so mladim glasbenikom obiskovalci tO 
oprostili. Po prvih udarnih taktih je glasba dosegla svoj namen, 
saj so predvsem mlada dekleta sodelovala in prepevala njihove 
uspešnice. Seveda so takšne uspešnice bolj muhe enodnevnice, 
vendar, če se mladina dobro počuti in jim je takšna glasba všeč, 
je namen več kot dosežen. Daje koncert minil brez. zapletov, 
gre zahvala tudi moravškim gasilcem, ki so budno spremljali 
dogajanje. V prvi vrsti si organizator najmanj želi kakšnih 
pravokacij, saj bi bilo v bodoče organizirati takšne koncerte 
sila neprijetna stvar. Prav je, da ima mladina svojo zabavo in 
jo mora tudi imeti, toda vse ima svoj red in mero. Vsekakor si 
moravška publika zasluži pohvalo, saj je na zelo primeren in 
kulturen način spremljala koncert in je organizator zadovoljen, 
da ni bilo kakšnih neprijetnih primerov. Tako lahko tudi nasled
njič pričakujemo »zvezdniške« nastope v Moravčah. 

M.KOKAU 

Pisci ttinkovib skrivnih zapisov znova 
skupaj 
"Pravijo, da bom vedno ostal kmet, ker tako tudi razmišljam. 
Prav. Pravijo, da v življenju ne bom ničesar dosegel, le kaj naj 
bi dosegel frizer? Motijo se! Pravijo , da sem neumen, ker tako 
dober uspeh mečem stran. Naj ga poberejo! Pravijo, da sem 
sposoben, a mi to nič ne koristi, ker sem hkrati tudi neumen. 
Bomo videli!" 

Hinko še vedno živi in vztraja v lepem, včasih tudi malo manj 
lepem življenju skupaj z. nami. Skrivni kotiček našega srca, se 
znova vrača v osnovnošolske klopi. Nismo se poslovili. Ne do
končno. Ne še nepreklicno. Še je čas za vrnitev- vedno je! 
Vez med nami se ne bo skrhala. V četrtek. 27.02. smo pisatelji 
in nekoč zvesti učenci knjižničarskega krožka to ponovno do
kazali- Odpeljali smo se na ž.e na skoraj tradicionalno večerjo v 
Mengeš. Beseda za besedo, stavek za stavkom, poved za povedjo, 
zgodba za zgodbo,... ja, še vedno smo si podobn i. še vedno smo 
isti. Trenutki, ko se zjutraj zbudimo so za nas lepši od vseh 24 ur 
dneva. Tudi če smo pobiti, tudi če smo žalostni, smo prepričani, 
da se lahko zgodi kar koli. In dejstvo, da se to zgodi, za nas ni 
pomembno. Možnost vedno obstaja. 
Uživali smo v malenkostih: nasmehu, svetlikajočih se očeh 
drugih, ponovnemu snidenju, hrani, pijači,... Uživali smo v 
drobnih stvareh , ker smo že spoznali, da le te nekoč postanejo 
velike in pomembne. 

KATJA POZNIČ 

Klovni zabavali pustne seme 
Z.e nekaj zadnjih let je navada, da se v pustnem času v dvorani 
Kulturnega doma pripravi pustni živ-žav za najmlajše. Tudi 
letos je bilo tako, saj je organizator Občina Moravče-Kullurni 
dom pripravil zabavno igrico z. nastopom klovnov. Po predstavi 
je komisija iz vrst staršev ocenjevala najbolj izvirne kostume 
in maske. Namen prireditve ni bil, da bi po strogih kriterijih 
ocenjevali mlade našemljene maske, ampak da se pustni čas in 
zanj značilno vzdušje čuti tisto torkovo popoldne. Tako so po 
mimohodu pustnega sprevoda najbolj zanimive maske dobile 
sladka darila z veliko vitaminsko popotnico. Tudi letos se je 
prijazno odzvala povabilu za sodelovanje slaščičarna Detelca. 
ki je pripravila sladke dobrote, tako da so bile maškare še bolj 
sladko nasmejane. Prav tako je letos svoje vitaminske dodatke 
s zdravim sadjem prispevala trgovina s sadjem Avokado, kije 
poskrbela, da bodo mlade maškare zdrave in jih igrivi pust ne 
bil priklenil na bolniško posteljo. 
Obema sponz.orjema, ki sta prispevala svoje dobrote se Kulturni 
dom lepo zahvaljuje in se priporoča tudi za naslednje leto. 

M.KOKAU 

http://%c2%bbzvez.de%c2%ab


Skavtskizur na Jostu 
V prvih dneh zimskih počitnic smo se skavti čete Friderika 

Barage udeležili zimskega tabora na Joštu pri Kranju. Bilo je 

ful d o b ' r. Izdelovali smo bakle in zastavice ter se ponoči , ko 

je bila ura 3 .00 , spotikali po stopnicah iz sob, da zapojemo 

našo h i m n o ob zastavi.Tudi vožnja po snegu na poseben 

način, po t rebuhu, in plezanje po skavtskem mostu nam je 

prijala. Pohvaliti moramo naše kuharje, ki so kuhali res dobro 

hrano, in sodišče, ki je razrešilo vse težave v teh dneh in 

p r ipomoglo k temu, da je bila nedeljska maša po skavtsko 

res imeni tna. 
SKRBNI TIGER-Nejc 

Klanovci na zimovanju 
V petek, 7. marca, se je klan McMaček , skavtske skupine 

Moravče 1, odpravi l na zimovanje. Tokrat smo se podali na 

Dolenjsko, v Tržišče. 

Po namest i tv i v tamkajšn jem župnišču smo pričeli s petko

vim programom, ki je bil predvsem duhovne narave. Najprej 

je bila kateheza na temo sv. Juri ja, ki je zavetnik skavtov, 

po tem pa smo se še udeležili križevega pota. Spat smo se 

odpravil i kmalu, saj nas je čakal naporen dan. 

Zjutraj smo stežka vstali, vendar nas je jutranja telovadba do

dobra zbudila. Po zajtrku smo sestavljali listino klana, v kateri 

so zapisane lastnosti, načrti, cilji našega klana. Vmes smo se 

sproščali s prepevanjem skavtskih pesmi. Ob pol enajstih pa 

je napočil težko pričakovani čas odhoda 

na pohod po okolici Tržišča. Okoli dva

najstih smo poiskali prostor za kuhanje 

kosila v naravi. Čudovita narava, prijetno 

toplo sonce, dobra hrana in družba. Kaj 

je lepšega? Malo utrujeni od kosila smo 

se šli igro »Rovarček«, potem pa se od

pravili dalje. Okoli štir ih popoldne smo 

Prispeli v župnišče in začeli pripravljati 

vse pot rebno za »viteške igre«. Naredil i 

smo loke, puščice in taborni ogenj , na 

katerem smo pekl i hrenovke po zelo 

razbu r l j i vem lokos t re l skem tu rn i r j u . 

Večer pa je bil prava poslastica! Imeli 

smo družabni večer s tržiškimi skavti. 

Izmenjali smo si izkušnje in se iz srca 

nasmejali igram, ki so se zavlekle pozno 

v večer. Soboto smo sklenili z večerno 

mol i tv i jo. 

Nedel ja je bila spet zgodba zase. Po 

zajtrku smo se udeležili pevskih vaj s 

Zimovanje čete Friderika Baraga 
Končno je prišel 2 1 . februar, ko se je na novoustanovl jena 
četa Friderika Barage odpravi la na nj ihovo prvo zimovanje. 
Da bi zimovanje začeli in končali skupaj kot skupina izvid
nikov in vodnic, smo se odpeljal i do pod Jošta, nato pa peš 
na Jošta, kjer nas je že čakal topel in zasnežen d o m . Za 
kratko namesti tvi jo v domu je sledila skavtska himna in dvig 
zastave, večerja, nato pa zahtevna izdelava bakel in vodskih 
zastavic. Ko so žabice, pikapolonice in pajki zadremali, smo 
j ih z žvižgom priklicali (ob 3.00 zjutraj) na spust skavtske 
zastave. Sobotni dan je bil namenjen ce lodnevnemu po
hodu na Sv.Mohorja, kuhanju skavtskega kosila in preizkusu 
spretnosti članov čete s strani voditeljev. 
Dan se je nagnil k večeru, za nas je prihajal zabavni večer 
z igro sodišče, v kateri je vsak lahko povedal svoje želje, 
pričakovanja, pohvale in seveda kritike. Na koncu se je za 
vse pravično izšlo in tako smo vsi pobotani , veseli in z lažjim 
srcem odšli spustit i skavtsko zastavo, ki pa je ni bilo, ker jo 
je klan McMaček ukradel. Da si jo je četa priborila nazaj, so 
moral i zapeti slovensko h imno in povedati , kateri, za skavte 
pomemben mož, se je rodil na današnji dan (22.februar). 
Z mislimi na » našega« ustanovitelja Roberta Badena Povvel-
la smo večer popestrili z nočnim pohodom z baklami.Sledila 
je nedelja in zaključek zimovanja s sveto mašo, h kateri so 
bili povabljeni tudi starši. 

SMEJOČA DELFINKA- Kristina 

tržiškim otroškim pevskim zborom. Na
učili smo j ih nekaj skavtskih pesmi, saj je 
bila to njihova želja, prepeli pa smo tudi 
vse ostale pesmi, ki so bile pripravljene 
za sv. mašo. S svojimi prošnjami, pozdra
vom miru in s pet jem smo tako obogati l i 
sv. mašo. Po maši smo se še zapletli v 
klepet z domačin i , po tem pa pohitel i v 
župnišče, kjer smo imeli kratko razmišlja
nje o smislu nedelje in desetih skavtskih 
zakonov. Ker lakota ne počiva, smo še pri
pravili kosilo, nato pa pospravili župnišče 
in se pripravili na odhod proti d o m u . Za 
konec smo imeli kratko refleksijo, v kateri 
smo se spomni l i vseh l jubih in neljubih 
dogodkov na našem zimovanju. 
Na koncu vedno ugo tov imo , da je za 
nami še en tabor, ki ga b o m o imeli v 
lepem spominu. 

KATARINA PRAŠNIKAR, Vesela žaba 



SKOKI NA CICLJU 

Na pustno soboto, 1. marca, so po dalj

šem času v Smučarskem klubu Termit 

Moravče ponovno pripravil i tekmova

nje v smučarskih skokih na »moravški« 

vel ikanki , skakalnici s kr i t ično točko 

6 0 m, na Ciclju. Tekmovanja za pokal 

Termita se je udeležilo 2 9 skakalcev iz 

sedmih slovenskih klubov. 

Tekmovanje je potekalo v dveh kate

gor i jah, tekmoval i so mladinci do 16 

let, kjer je bilo 2 0 tekmovalcev in člani, 

kjer se je zbralo 9 tekmovalcev. Vsak 

tekmovalec je opravil 3 skoke, najprej 

enega v poizkusni serij i, po tem pa je 

šlo zares. Videli smo kar nekaj lepih 

in dolg ih skokov, žal pa sicer zelo lepo 

pr ipravl jena skakalnica zaradi preto-

plega v remena ni omogoča la skokov 

do novega rekorda skakalnice (preko 

5 8 metrov). 

V mladinski konkurenci so se najbolje 

odrezali mladi Zagorjani , ki so odnesl i 

kar d v o j n o z m a g o . P r e p r i č l j i v o je 

zmagal Mi ran Zupančič, ki je večino 

dela opravil že v prvi serij i, ko je naj

bližjega zasledovalca preskočil kar za 

3 metre. Najdaljši je bil tudi v drugo in 

tako zmagal s prednost jo kar 

16 točk. Zaneslj ivo je drugo 

mesto osvoji l Luka Grobljar. 

Na stopničke pa se je prebil 

še llirjan, Luka Brnot. V članski 

konkurenci je bil prvi favori t 

bivši državn i reprezenta tn t , 

Miha Rihtar iz Domžal , sicer 

član SSK Triglav. Svojo v logo 

je p r e p r i č l j i v o o p r a v i l in z 

d v e m a na jda l jš ima skokoma dneva 

(55,5 in 5 5 metrov) zlahka opravil s 

konkurenco. Za nj im sta se na zmago

valni oder uvrstila dva člana ljubljanske 

Ilirije, Uroš Vrhovec in Matjaž Zver. 

mladinci 

1. Miran Zupančič SK Zagorje 53m 51,5 m 190,8 točk 

2. Luka Grobljar SK Zagorje 50 50,5 174,7 

3. Luka Brnot SSK Ilirija 49,5 50 172,3 

4. Matic Kramaršič SSK Ilirija 48 48.5 164.1 

5. Vid Ojsteršek SK Mengeš 48 47 162,2 

člani: 

1. Miha Rihtar SK Triglav 55,5 55 204,2 

2. Uroš Vrhovec SSK Ilirija 53 51,5 186,3 

3. Matjaž Zver SSK Ilirija 48,5 49 164,7 

4. Franci Peterka SK Mengeš 47 48,5 155,7 

5. Primož Peterka SK Termit Moravče 45 45,5 143,2 

— O 

Moravški navijači na svetovnem prvenstvu v nordijskih disciplinah 
V soboto, 22.2. 2003, je bila v dolini Val 
de Fiemme na južnem robu italjanskih 
Dolomitov 
tekma smučarjev skakalcev na 120-metr-
ski skakalnici. Letos je moravški skakalec 
Primož Peterka spet v zelo solidni formi, 
zato Francu Cerarju iz Tuštanja ni bilo 
težko zbrati za avtobus navdušenih na
vijačev, ki bi podpirali moravškega fa
vorita in ostale njegove skakalne kolege 
na veliki skakalnici. Tekma je bila ob 6 
zvečer, zato smo nekaj minut po deveti uri 
dopoldan že odpotovali iz Moravč. Da bo 
potrebno imeti tudi kakšen dokument na 
meji, so se nekateri spomnili še v zadnjem 
trenutku, nato pa ni minilo dolgo, ko nas 
je v Padski nižini že prepihavala močna 

burja, ko smo se ob prvem postanku 
krepčali s krofi gostinskega podjetja Tro
jane. Po vožnji mimo nekaterih slikovitih 
italijanskih mestec smo v popoldanskih 
urah že zavijugali po čudovitih drznih 
soteskah Dolomitov in lahko občudovali 
stolpe gora , ki so se 
bleščali visoko nad nami visoko pod tem
no modrim nebom. Za trenutek se nam je 
prikazala tudi nekaj nad 3300m visoka 
Marmolada, najvišja gora v Dolomitih. 
Nekateri posamezniki so ob mikrofonu 
znali pokazati kvalitete turističnih vod
nikov ali pa so to vlogo vadili. 
Skratka vzdušje na avtobusu je bilo ob 
vseh lepotah, ki so nas obdajale v avto
busu in okrog njega na visokem nivoju. 
Brez. problemov smo zmogli tudi 2032 
m visok prelaz. Passo Valle in ob pet
ih popoldne prišli ravno na poskusno 
serijo.Skakalnici sta bili že obžarjeni 
od žarometov, ljudje z. vseh koncev ob 
vznožju pa tudi. 
Navijaški pano smo obrnili proti kameri 
in bili navdušeni, če nas je ta ujela v 
objektiv. 
Tekma se je začela in se razplamtevala. 
Naši s Peterko na čelu, za katerega smo 
vedeli ,da mu ta skakalnica ne leži najbo

lje, so se solidno odrezali. Leteči Kranjec 
(Robert) je bil celo šesti, 
Primož, pa petnajsti. Tekma je bila lepa, 
suvereno je zmagal Poljak Adam Malys. 
Z lepimi vtisi in dobro razpoložene nas 

je zanesljivo krmaril proti domu šofer 
Ciril Gerčar čez. tuje pokrajine, le zvez
de nad nami so sijale močno in nekam 
domače. 

MARKO OSOLNIK 



Tekmovanje, ki je potekalo v lepem in sončnem vremenu, si je 
ogledalo okoli 6 0 0 gledalcev. Pohvaliti pa velja tudi ekipo, ki je 
na čelu z d o m a č i m t rener jem. V idom Kvedrom ves teden z veli
ko t ruda pripravljala skakalnico in jo tudi odl ično pripravila. 

STANE KOROŠEC 

Ü • C 
Končalo se je peto državno prvenstvo v dop isnem šahu, na 
katerem sta prvič nastopila tudi dva člana Šahovskega kluba 
Moravče, Štefan in Stane Korošec in dosegla tudi lep uspeh. 
Državna prvenstva v dop isnem šahu potekajo v razmaku dveh 
let, v f inalu pa nastopi 15 igralcev. Osem se j ih v f inale uvrsti 
na podlagi rezultatov prejšnjega prvenstva, ostali pa preko pol-
f inalnih turnirjev. Tekmovanje je trajalo dve leti, od januarja 
2 0 0 1 do januarja 2 0 0 3 . Dokaj zanesljivo je zmagal branilec 
naslova, Peter Kariž iz Ljubljane, takoj za nj im pa se je uvrstil 
Štefan Korošec, ki je poleg zmagovalca edini končal turnir ne-
poražen. Stane Korošec je osvojil šesto mesto in se tako tudi 
neposredno uvrstil na naslednji f inalni turnir. 

Končn i v r s t n i red: 

1. Kariž Peter Ljubljana 6 11 

2. Korošec Štefan Moravče 4 10 0 9 58,25 

3. Leben Dušan Ljubljana 5 8 1 9 55,75 

4. Benko Boštjan Zagorje 5 8 1 9 55.25 

6, Krajnc Leon Maribor 5 7 2 8,5 

6. Korošec Stane Moravče 4 8 2 8 50,00 

7. Čopar Anton Šmartno T 10 1 8 48,25 

8. Veček Marjan Ptuj 4 8 2 8 46,00 

9. Horvat Milan Šentjur 4 7 3 7,5 

10. Potrata Janko Maribor 2 10 2 7 

11. Savlč Zdravko Maribor 2 7 5 5,5 

12. Bohak Janko Ptuj 2 6 6 5 28,25 

13. Šuštaršič Andrej Ljubljana 3 4 7 5 25,00 

14. Hriberšek Jože Ljubljana 1 7 6 4,5 

15. Marolt Tone Bled 14 o 

V šahovskem klubu Moravče pa so tudi že stekle priprave na 
tradic ionalni , že 

peti mednarodn i turnir v pospešenem tempu . Turnir bo letos v 
nedeljo, 7. marca 2 0 0 3 . Sicer pa v klubu vab imo vse ljubitelje 
šaha, da se nam pridružijo. Informaci je lahko dobi te pri pred
sedniku. Marku Zalokarju, tel: 0 4 1 / 5 2 3 0 0 0 . 

STANE KOROŠEC 

Zaključek svetovnega pokala v Planici 
Ljubitelji ekstremnih daljav in poletov so se v planiškem 
vikendu zbrali pod Poneami in uživali v prelepem vreme
nu, v kar 121 poletih čez. 200 metrov. Obiskovalci so v 
Živo videli tudi nov svetovni rekord 231 metrov. Svetovni 
rekorder je postal Malti Hautamaeki s Finske. Če od
mislimo vse zaplete s prometnimi zamaški. je bil planiški 
vikend paša z.a oči poln adrenalina. Planica je res snežna 
kraljica, ki je privabljala in bo. če se bo pravočasno pre
budila kultura pogajanja, korektnosti in timskega dela 
med vsemi tistimi, ki skrbijo za planiški praznik. 
Med 120 000 gledalci je bilo veliko Moravčanov, ljubi
teljev smučarskih poletov, ki so vzpodbujali domače in 
tuje skakalce. Z veliko upanja so pozdravili vsak polet, 
tudi tisti manj posrečen, manj izkoriščen ali lak, ki seje 
Zgodil v brez.velerju. Naši tekmovalci so se ob zaključku 
tekmovanja z.a svetovni pokal razvrstili na naslednja me
sta 7. mesto je osvojil Primož. Peterka, 17. Robi Kranjec, 
19. Peter Zonla, 33. Damjan Fras in 41. Rok Benkovič. 
Zmagovalec je tretjič zapored poslal Poljak Adam Ma-
lysz, drugo mesto je osvojil Nemec Sven Hiimiiiwald, tretje 
mesto pa Avstrijec Andreas Widholz.!. 
Planica bo prihodnje leto v februarju prizorišče sveto
vnega prvenstva v smučarskih poletih. In Moravčam 
bomo poleg, kajne? 

MAL 

Moravčam radi beremo knjige 
Da Moravčami te inl nekdaj rudi prebiramo knjige, nam pove 
dejstvo, daje bila v Moravčah ustanovljena javna knjižnica 
davnega leta 1903. Tega leta je bila ustanovljena Ljudska knjiž
nica in bralno društvo. Leta 1907je imela knjižnica H00 knjig, 
1911 pa te 1000. V kraju je obstajala tudi Sokolska knjižnica s 
602 knjigami. 
Oh pričetku druge svetovne vojne je Ivan Burja skril knjige 
na varno v Prikrnico. v Kraste in na Dole. Knjige iz Sokolske 
knjižnice so bile razdeljene med občane. Po vojni leta 194H je 
bila knjižnica ponovno ustanovljena in je imela le 100 knjig, dve 
leti kasneje pa te 350 knjig in 144 članov. Sredi 70 let je imela 
knjižnica 4600 knjig, vpisanih bralcev pa 1500. Izposodili so 
si 2900 knjig. Za moravško knjižnico in njeno bogato kulturno 
poslanstvo je nad 20 let skrbel prof. Janez Vresk. 
Danes se zares vzorno delovanje knjižnice enote Moravče, Knjiž
nice Domžale skrbi Katarina Judež. 
Temeljna zaloga knjižničnega gradiva je danes ca. 13000 enot. V 
letu 2001 je bilo 1345 izposojevalcev. Izposodili to ti 22807enot 
gradiva (knjige, kasete, itd.), nabavljenih pa je bilo 1345 knjig. 
337 članov pa ti izposoja knjige v Knjižnici Domžale. Sedaj v 
knjižnici ni potrebno plačevati izposojevalnine. Tako je knjiga 
vsakomur dostopna ne glede na materialno stanje, res pa je, in 
mislim, daje tudi prav, da se mora plačevati zamudnina zaradi 
nepravočasne vrnitve izposojenega gradiva. Če knjiga ni pravo
časno vrnjena, mora nekdo drug čakati, čeprav bi knjigo nujno 
potreboval. Še nekaj bi rad pripomnil: kot član knjiž.nice Moravče, 
si lahko izposojate knjige in ostali material tudi v domžalski 
knjižnici, po dogovoru pa tudi iz drugih knjižnic. 
Zelja je bila, da se v Moravčah ustanovi samostojna knjižnica. To 
pa po današnjih predpisih ni mogoče. Občina ima po sprejetih 
normativih premalo prebivalcev, gotovo pa tudi premalo razpol
ožljivih sredstev za knjižnično dejavnost. Zavedali se moramo, 
da knjižnica deluje v slabih prostorskih razmerah. Upajmo, tla 
se bo tudi to v tlogletlnem času obrnilo na bolje! 

MARIJAN CIRIL 

Mnravškp Hnlinfi 



HKMOVAHJA 
Turizem. 19. marca so se v OŠ Dob zbrali mladi na 17. festivalu 
turizma z naslovom Napeljite vodo na svoj mlin, ki ga orga
nizira Turistična zveza Slovenije. Naši tekmovalci so se pod 
mentorstvom Vande Urbanija že devetič udeležili tekmovanja 
in se predstavili z nalogo BILI SO IN OSTAJAJO VELIKI 
LJUDJE. Z dobro odrsko predstavitvijo podkrepljeno z. video 

produkcijo, raz
iskovalno nalogo 
in razstavo so 
naši učenci pred
stavili življenje 
in delo našega 
rojaka matemati
ka barona Jurija 
Vego. Osvojili so 
srebrno priznanje, 
za kurjim iskreno 
čestitamo. 

Vesela šola. 6. marca je potekalo regijsko tekmovanje iz vesele 
šole. Tekmovanje je poteklo na naši šoli. Pod vodstvom mento
rice ga. Vande Urbanija seje iz. 3., 4. in 5 razreda na državno 
tekmovanje uvrstilo 6 tekmovalcev in ob tem prijelo srebrna 
priznanja. Iz. 6., 7. in 8. razreda pa je tekmovalo 50 učencev 
pod mentorstvom ga. Maje Vilar. Na državno tekmovanje se je 
uvrstilo 31 učencev. Želimo jim veliko uspeha. 

Ples. 15. februarja je bilo plesno tekmovanje v Radomljah, ki 
ga je organizirala Plesna šola MIKI. Tekmovanja so se udele
žili tudi naši plesni pari. Mladi plesalki Kristina Fale in Ines 
Huber iz 2.a/9 sta v svoji skupini plesnih parov zasedli odlično 
drugo mesto. Čestitamo! 

Angleški jezik. Na državnem tekmovanju iz. angleškega jezika, 
kije bilo 6. februarja, so trije učenci osvojili: zlato priznanje 
- Jurij Stritih, srebrno priznanje pa Katja Bricelj, Aljaž Ur
banija in Vesna Judež. 

Kviz. o Juriju Vegi. Učenci posameznih razredov so ob obletnici 
rojstva obiskali Vegov rojstni kraj. V spominski sobi so si ogle
dali in pripravili krajši kulturni program ob spomeniku pred 
hišo. Ostali so sodelovali v kviz.u Kaj veš o Juriju Vegi? Vsak 
razred je sestavil ekipo, ki se je pripravljala na tekmovanje. 
Učenci so odgovarjali na vprašanja o življenju in delu Jurija 
Vege in reševali matematične naloge. Najboljše ekipe so bile 
nagrajena s praktično nagrado. 

Likovniki ponovno 
razstavljajo. 19. marca 
so že na tradicionalni 
razstavi likovnih del, 
ki nastajajo pod men
torstvom go. Inge Ivart-
nik, na ogled postavili 
dela mladi umetniki. Po 
kratkem kulturnem spo
redu, so se avtorji del 
na kratko predstavili in 
obiskovalce seznanili v 
kakšni tehniki so nasta
jala njihova dela. 

A. VAVPETIČ 

ŠOLSKI KO UDAR 
2 9 . 0 3 . - M a t e m a t i k a - reg i jsko t e k m o v a n j e 

3 1 . 0 3 . - Zak l juček d rugega ocen jeva lnega obdob ja 

10. 0 4 . - Revi ja m lad insk ih pevsk ih zborov 

v M o r a v č a h ob 1 8 . 0 0 

10. 0 4 . - Govor i lne ure 

11. 0 4 . - Cici vesela šola 

12. 0 4 . - M a t e m a t i k a - d ržavno t e k m o v a n j e 

17. 0 4 . - Vesela šola - d ržavno t e k m o v a n j e 

2 1 . 0 4 . - Ve l i konočn i ponede l jek - pouka p ros t dan 

2 3 . 0 4 . - Zak l juček bra lne značke in p reds tav i t ev 

lesene kn j ige 

2 8 . 0 4 . - 0 4 . 0 4 . - P rvomajske poč i tn i ce 

Zimska sala v naravi 
Zimska šola v naravi je potekala 
na slivniškem Pohorju in sicer na 
Pajkovem domu, katerega lastnik 
je g. Andrej Kamerički. Zimske šole 
v naravi seje udeležilo 53 otrok (5. 
razredov) naše šole. Delo je potekalo 
po že naprej pripravljenem progra
mu. Zimsko šolo v naravi je vodila 
ga.Alenka RAJ H, ostali učitelji pa so 
bili: ga.Vanda URBANIJA, g. Marko 
OSOLNIK, g.Andrej ROUS, g.Aleš 
AMBROŽ in g.Dušan TOMC. 
Program dela je temeljil na alpskem 
smučanju s poudarkom, da učenci, " 
ki smučanja ne obvladajo, osvojijo osnove smučanja, ostali pa 
svojo tehniko smučanja izpopolnijo. Alpsko smučanje so izvajali 
na smučišču AREH. 

joto Marko 0šolnik 

Najzanimivejši dogodek na Pohorju 
Najzanimivejši dogodek? Hm? Vse je zanimivo, a kljub temu mi 
je v spominu ostal torkov večer. Lahko smo izbrali ali gremo na 
pohod ali pa bomo odšli na igrišče igrat nogomet. Večina nas je 
odšla igrat nogomet. Ko smo prišli na igrišče, najprej sploh nismo 
vedeli, kje smo, saj je igrišče prekrivala debela plast mehkega, 
puhastega, predvsem pa mrzlega snega. Razdelili smo se v dve 
skupini in začeli igrati. Najprej je igra potekala normalno, po
tem pa je tovariš prijel žogo z roko in dal »gol«. Bilo je 1 : 0 za 
nas. Ko smo to videli, nismo več brcali žoge, ampak smo jo kar 
metali in si jo podajali. Na končuje bilo vsem že tako vroče, da 
smo se pometali v sneg in sanjarili o ledeni pijači. 

MAJA HORVAT, 5.b 

Pust veselih ust 
Zima je bila zelo dolga in bilje čas, 
dajo prež.enemo. Šolske hodnike so 
tega dne preplavili junaki iz. pravljic, 
knjig in filmov ali pa seje kaj zanimi
vega našlo v babičini skrinji. Za za
bavo sta tega dne poskrbela Mojca in 
Kaličopko, ki sta nas obiskala. Ker 
pa se spodobi, da zimo preganjamo B B B B B B I B H B B B B B B 
tam kjer je, torej zunaj, smo se odpravili na potep po Moravčah. 
Upam, da smo bili pri preganjanju zime uspešni, čeprav se je 
odločila, da nas še ne bo kar tako zapustila. 

A. V AV PETIČ 

20 Novjcejz 



M O J A D O L I N A 
skozi prizmo obrti, stavbne dediščine in varovanja narave 

Kolarstvo na Moravškem - osnova za transportna 
sredstva preteklosti in naše sodobnosti 

Danes nameravam razmišl jat i skupaj z Vami o ob r t i , k i je 

povezana s k rogom. Krog je ludi danes osnova za premikanje 

predvsem ljudi, živali , rastlin in predmetov- stvari. Ta krog je 

kolo, ki ne bi bil tako zelo v povezavi s stvarmi in predmeti, 

če ne bi bilo l judi, ki so potrebovali sredstva za svoje selitve i / 

kraja v kraj, iz območja na območje., za premikanje iz kraja v 

kraj, kjer so se ljudje naselili, si zgradili dom za svoje družine 

in živali. 

Kolo je osnova za vzlet in pristanek danes najsodobnejših vozil 

- jeklenih ptic neba in vesolja ter jeklenih konjičkov na dveh, 

treh, štirih in večih kolesih. 

O b r t , k i je nastala v povezavi z uvajanjem vozov v kmeč
kem gospodarstvu in prevažanjem ^ u d i v t rg ih in mest ih, 
je kolarstvo. Ljudje, ki so se izučili tega poklica so bi l i po
klicni kolarji pa tudi samouki. Uvajanje vozov je povezano z 
razvojem prevozništva ali furmanstva, ki se je na Slovenskem 
razvijalo od 15. stoletja naprej, piše dr.Janez Bogataj v knjigi 
Domače obrti na Slovenskem. Kolarji so bil i lesno povezani s 
kovači in kovaško obrtjo, saj so vse lesene dele s kolesi vred 
napravili kolarji, skupaj pa so voz sestavili kovači s kovanimi 
detajli, osjo (akso) ter oskrbeli tudi pogonsko moč - konje. Da 
je bila oprema popolna, je tu sodelovalo še več obrtnikov, kot 
so: tapetniki, usnjarji, sedlarji in jermenarji. 

Vrnimo se k današnji temi - kolarstvu. Poglejmo v delavnico 

enega izmed Moravških tolarjev, h gospodu Janezu Pergarju z 

Dol p r i Krašcah. Janez Pergar se je izučil kolarske obrti konec 

štiridesetih let 20. stoletja na Ptujski obrtni šoli, kjer so se izučili 

tudi tesarji, mizarji in drugi mojstri lesne obrt i . Tam je opravil 

tudi vso pot od vajenca, pomočnika do mojstra. 

Srce koksa je pesto, izdelano iz enega kosa jesenovega lesa. 

Obdelava je v glavnem v celoti ročna, razen zarez za nameščenjc 

kovanih delov, ki je stružena. Luknje, kamor zataknejo špice, so 

izdolbene ročno in so zamaknjene gor in dol zaradi obtežitve. 

Kolo je sestavljeno iz pesta, platišč in špic. Na sprednjih kolesih 

je pet platišč in deset špic. na zadnjih, ki so večja je šest platišč, 

špic pa je dvanajst. Lesena platišča so na notranji strani žagana, 

na zunanji pa sekana. Vsak del platišč je izdelan posebej, kar 

pomeni, da je kolar moral izredno natančno izmeriti kr ivino, 

daje lahko kolo sestavil. Nadal jna obdelava je v celoti ročna 

z raz l ičn imi o rod j i , ko so obl ic i : slopar (eno rezilo), š l ih tar 

(dve rezili), štrob obl i (profi lni), štosman (spihalnik), šabhoba, 

ki j o kolar uporablja za oblanje zakrivljenih površin, razl ična 

dleta (štemmajzli), šestila, ko tn ik i (v inkl , šrekvinkli) in žage 

(fuks švanc, špic žage ipd.). 

Leseno osnovo za vozove s sedišči in b la tn ik i je v celoti iz

delal kolar. Izdelovali so različne vozove za delo na kmetij i in 

gradnji hiše, kot so l o j t r n i k i , ki so jih še ne tako dolgo nazaj na 

Moravškem uporabljali za prevoz mrve in stelje. Za prevažanje 

gnoja so namesto lestev (lojtr) uporabili koš, za težje tovore 

(kamenje, opeka, zemlja ali les) pa deske (plohe). 

Izdelovali so tud i vozove za praznične pr i ložnost i . Dandanes 

vidimo ob različnih praznikih najpogosteje zapravl j ivčka (fe-

dervagen), izdelovali so tudi koleslje, kočije, bagrle, ropotače 

in par izar je za prevoz težjih tovorov. Veste, zakaj ima zaprav-

ljivček prednje sedeže oblečene v les, zadnje pa odprte? Janez 

Pergar se pošali: »Spredaj 

se pelje gospodar z ženo, 

zadaj pa hčere, da jih fant

je lahko ogledajo«. Morda 

se je kje prižgala iskrica. 

Ko la r Janez Pergar da

nes ugotavl ja , da bo ta 

ob r t i zumr la . Pravim, da 

je škoda. Prav danes, ko 

se na Slovenskem, tudi na 

Moravškem razvijajo raz

lične kulturne poti , ogledi 

naravn ih in k u l t u r n i h 

znamenitosti. Pri današ

njem vsesplošnem drve-

nju v bolj ali manj hitrih 

avtomobil ih in motorj ih, 

bi k a z a l o r a z m i s l i t i o 

počasnejšem potovanju 

in už ivanju okolice ( t . i . mehkem t u r i z m u ) , m o r d a z za

pravi j ivt k i . koleslji ter koči jami in tako pokazat i dediščino 

Moravske doline tud i obiskovalcem. Jaz sem za, pa Vi? 

MOJCA TERCELJ OTOREPEC 



PISMA BRALCEV 

Pojasnilo bralcem Moravških novic na članek v ljubljanskem Dnevniku in odgovor novinarki Aniti Vošnjak 
na članek »Na skritem rentgenu se nabira prah« objavljenem v časopisu Dnevnik dne 23.01.2003. 

Iz d o k u m e n t a c i j e je razv idno, da je Obč ina M o r a v č e leta 

1 9 9 6 kup i la zobni r e n t g e n z razv i ja lcem in suš i l cem za 

po t rebe zobne a m b u l a n t e Moravče . Vaš k o m e n t a r ? 

Glede na to, da je novinarka Anita Vošnjak objavila članek 
na podlagi enostranskih in nepopolnih informacij, se čutim 
dolžnega, da nabavo »skritega« rentgenskega aparata osve
tlim tudi z. druge strani. Zobna ambulanta Moravče pokriva 
vse zaselke na področju občine Moravče, nekaj manj kot 5.000 
prebivalcev,od katerih jih precej živi v oddaljenih zaselkih. Že 
vrsto let smo se zobozdravstveni delavci v Domžalah in tudi v 
Moravčah trudili, da zagotovimo našim uporabnikom celovito 
zobozdravstveno oskrbo, posebno za rentgensko slikanje zob,ki 
je bilo tista leta tudi v Domžalah nepopolno. Paciente smo po
šiljali v Kamnik ali v Ljubljano, kar vedno ni bilo enostavno 
zaradi prometnih povezav in socialne strukture pacientov. V 
dogovoru s takratnim županom Matjažem Kočarjem in svet
niki Občine Moravče je bil tako v letu 1996 sprejet sklep, da 
Občina Moravče kupi rentgenski aparat z.a slikanje zob. Tako 
kot ž.e novinarka v članku ugotavlja, sem bil z.a izbiro aparata 
zadolžen sam, višji dentist Roman Serianz. in ne doktor, kakor 

me novinarka nepravilno predstavlja. Na priporočilo mojih 
kolegov, ki so takšen zobni rentgen ž.e uporabljali, sem izbral 
zobni rentgenski aparat E L/T YS firme TROPHY. Svetovali so 
mi tudi, da z. rentgenom kupim še razvijalec s sušilcem, ki omo
goča takojšnjo izdelavo slik. Za vse skupaj je Občina Moravče 
plačala 934.315,00 SIT. Rentgenski aparat ELITYS ima visoko 
frekvenčni generator, omogoča skrajšani čas izpostave ž.arčenju, 
ž.arčenje je omejeno na minimum. Možno gaje tudi nadgraditi, 
tako da bi se težji posegi lahko izvajali preko ekrana. Moram 
povedati, da ima takšen sistem rentgena že mnogo zasebnih 
zobnih ambulant, saj je za sodobno zdravljenje zob neobhodno 
potreben, istočasno pa ne potrebuje nobene dodatne zaposlitve, 
saj slikanje lahko opravita zobozdravnik ali asistenka sama, če 
se dodatno usposobita. 

Al i bi lahko r e n t g e n uporabl ja l i? A l i s te bil i za t o uspo

sobl jeni? 

Da bi lahko rentgenski aparat v zobni ambulanti uporabljali, 
sem na svoje stroške opravil tečaj iz varstva pred ionizirajočimi 
sevanji. Zaščitni predpasnik, ki se je zahteval za paciente pa 

Ukrepi za skrajšanje dnevnega čakanja v splošni 
ambulanti Marjana Dežmana, dr.med. v Moravčah 

S ci l jem skrajšati čakanje za sprejem pri zdravniku v splošni ambulant i obveš

čamo bolnike, da lahko naroči jo po telefonu sledeče: 

1. bolniške liste za bolniški stalež v tekočem mesecu, 

2. bolniške liste po zakl jučenem zdravljenju, 

3. napotnice za redne kontrole pri specialistih: kardiologu, pu lmologu, diabe-

to logu in okul istu, 

4 . recepte pri kroničnih bolnikih za že uvedeno terapijo, 

5. razna cepljenja po programu (Tetanus, gripa, pneumokok, meningoencefal i -

tis) ni pot rebno čakati na vrsto. 

6. Hišnih obiskov med ordinaci jskim časom ni. V nu jn ih p r imer ih je potrebno 

poklicati urgentno službo ZD Domžale (tel.št.: 7 2 4 5 211). Za ne nujne hišne 

obiske pa se dogovor i te z zdravnikom pred oz. po de lovnem času ambu

lante. 

V pr imeru kakršnihkoli sp rememb ali težav je tudi za zgoraj navedene pr imere 

potreben dogovor z zdravnikom. 

Obvestilo o odsotnosti zdravnice za otroke in 
mladino v zdravstveni postaji Moravče-Lukovica 

Paciente obveščamo, da se predvideva daljša odsotnost zdravnice za otroke. 

Nadomeščanje za mesec MAREC je urejeno na sledeč način: 

pon. Janez Grošelj, dr.med.spec. popoldne Moravče 

torek Tomaž Klinar, dr.med. popoldne- posvetovalnica Lukovica 

sreda Janez Grošelj, dr.med.spec. 

dop. od 10.30 ure dalje-

posvet oval niča Moravče 

čet. Mira Ažman, dr.med.spec. dop. Lukovica 

petek Janez Grošelj, dr.med.spec. dop. Moravče 

O b v e s t i l o o n o v e m 
v h o d u v Z D Domžale 
b r e z a r h i t e k t o n s k i h 

o v i r 

Tudi v m e s e c u apr i lu bo a m b u l a n t a de lova la v e n a k e m obsegu . 

Paciente obveščamo, da smo uredili 
nov vhod brez arhi tektonskih ovir za 
nujno medic insko pomoč in dežurno 
službo, in sicer s severne strani zgrad
be Z d r a v s t v e n e g a d o m a Domža le . 
Vhod lahko koristi jo tudi slabše po-
kretne osebe, ki prihajajo na pregled 
v druge ambulante. 

Nač in uporabe: 

Pri zapornici ob tabli »nujna medic in

ska pomoč« je nameščen domofon, na 

katerem pozvonite. Sestra v urgentni 

službi ali informatorka vam bo odprla 

zapornico. Pros imo vas, da pozvon i te 

dvakra t . 

JANEZ SVOLJŠAK, dr .med.spec, 

direktor 



je kupila dr. Marta Gerič. Rentgenski aparat je bil montiran v 
zobni ambulanti Moravče v prostoru, kjer je bila tudi garderoba, 
preizkušen in usposobljen za uporabo. 

Zakaj se r e n t g e n v M o r a v č a h ni začel uporab l ja t i ? 

Ker ZD Domžale -zobozdravstvena služba ni bila pripravljena 
plačati komisijskega pregleda in uporabnega dovoljenja zobne
ga rentgena, okoli 50.000,00 SIT, niti nabave rentgenskih slik 
in vse skupaj vključiti v delovni normativ z. izgovorom »kar ob
čina naj plača«. Tudi to smo se na Občini dogovorili, vendar še 
zmeraj nekaj ostane, pacienti bi morali slikanje plačevati sami, 
kar se mi je zdelo neprimerno, zato sem si nehal prizadevati 
za rentgensko slikanje zob v Moravčah. V domžalskem zdrav
stvenem domu se je šele v letu 2001/2002 pristopilo k prenosi 
prostorov za slikanje zob in nabavi novih sodobnih aparatov, 
tako da je danes rentgensko slikanje z.ob lepo urejeno. Moram 
poudarili, da sem pri nabavi rentgenskega aparata mislil iz
ključno na potrebe pacientov, saj sem vedel, da se bom v bližnji 
prihodnosti upokojil in takšnega aparata ZD Domžale za potrebe 
ambulante v Moravčah nikoli ne hi kupil. Rentgenski aparat je 
bil montiran, pripravljen za uporabo, vendar se ni uporabljal,-
čeprav sem še danes prepričan, da si pacienti zobne ambulante 
Moravče takšen aparat zaslužijo. 

Kje je sedaj t a ren tgensk i apara t ? 

V letu 2002, skoraj dve leti po moji upokojitvi, je ZD Domžale v 
sodelovanju z. Občino Moravče pristopil k temeljiti posodobitvi 
Zdravstvenega doma Moravče, pri kateri pa nihče ni predvidel 
namestitve rentgenskega aparata. 
Vendar pa to ni in ne more hiti razlog, da rentgenski aparat ne 
bi bil v uporabi, saj ne zahteva posebnega prostora in se lah
ko namesti neposredno ob z.oboz.dravniškem stolu. Tako velik 
gradbeni poseg je zahteval, da se rentgenski aparat umakne iz 
prostorov, zato je bil začasno shranjen v ZD Domžale in prav 
nobenega razloga ni, da se ne vrne nazaj v ZD Moravče, saj je 
last Občine Moravče. 

Ali je p red ob javo č lanka v Dnevn iku od Vas kdorko l i želel 

kakšno in fo rmac i j o ali d o d a t n o pojasni lo ? 

Pred objavo članka ni nihče z. menoj vzpostavil stika, zato sem bil 
ob nekaterih netočnih navedbah neprijetno presenečen. Posebno 
me preseneča sprenevedanje posameznih občinskih svetnikov in 
članov uprave, saj jih je kar nekaj med njimi, ki so bili o pro
blematiki podrobno seznanjeni že v prejšnjem mandatu in so o 
nakupu rentgenskega aparata za ZD Moravče tudi odločali. 
Takšna objava v časopisu zagotovo ni v prid nikomur, še najmanj 
pa novemu občinskemu svetu. Zaradi odklanjanja ZD Domžale 
bi bilo koristneje, če bi poskušali problem rešiti z. medsebojnim 
dogovorom. V kolikor bodo moravški občinski svetniki ugoto-
vili.da si takšnega standarda zobozdravstvene oskrbe njihovi 
krajani ne zaslužijo, lahko Občina Moravče aparat proda. 

Na koncu se vseeno zahvaljujem tistim članom uprave in svetni
kom Občine Moravče, ki so sodelovali z novinarko Ani to Vošnjak 
pri pripravi članka in mi tako omogočili, da krajane seznanim 
z. razlogi, zakaj se še vedno vozijo na slikanje zob v druge zo
bozdravstvene ustanove. Novinarki Aniti Vošnjak pa čestitam k 
izjemno pametni ugotovitvi pod sliko »V nedavno prenovljeni 
zobozdravstveni ordinaciji so zoboboli manj boleči«, saj bom 
tudi sam zelo vesel, če bo že pogled na nov oplesk in novo opre
mo pacientom pregnal zobobol. 

FRANCE RAVNIKAR. ROMAN SERI AN Z. 

KolikoJe lepih dni - pa človek ne ve zanje! 
Kolikn lepih trenutkov pa so le sanje... 
Koliko je misli, ki plovejo kilo ve kom'' 
Koliko ljudi, pn je človek vedno sam. 

V SPOMIN 

28. aprila 2003 bo minilo leto dni. 
odkar je omagalo srce našega moža in očija 

ROMANA VESELA 
iz Češnjic pri Moravčah 

Čc lučko na grobu bo upihnil vihar, jc v naših srcih nc bo nikdar! 

/ena Cirila, hčerki Romana in Maja 

Kako je prazen dom.dvorišče, 
nafe oko zaman te Vb% 
ni vet' tvojega smehljaja, 
le trud in tlelo tvojih rok 
za vedno nam ostaja. 

ZAHVALA 
Mnogo prezgodaj nas je v 56. lelu slarosli zapustil 

naš dragi mož, bral, slrie in svak 

FRANC BARLIC 
rt, Mošcnika 

Iskreno se zahvaljujem vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem 
za izrečena sožalja. svete, denarne darove in svele maše. Iskrena hvala 
družini Grilj in llrankar. ki sla nam stali ob strani v težkem trenutku, 
dežurni ekipi ZD Domžale, župniku Primožiču za lepo opravljen obred, 
moškemu pevskemu zboru. Juretu Močilnikarju za zaigrano tišino, podjetju 
Tosama in vsem. ki sle ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Vsi njegovi 

Kiiknr valovi in yulcbi M siiiujein 
in ¡iriblituji-nui. nalt'bi lidíete, 
viiliivi odplavajo in mi mtliiifiiiiiii. 

V SPOMIN 

JOŽE RIBIC 
iz Desna 

3.4.2003 mineva lielje leto, kar nas je /apuslil mo/ in ote. 
Hvala vsem, ki se ga spominjale. 

Vsi njegovi 

Kako je prazen dom, dvorišče, 
naši oko zaman le iXČe, 
ni več tVOjegÙ smehljaja, 
le trud in delo tvojih rok 
za vedno nam ostaja. V SPOMIN 

JANEZU in MARIJI STREHAR 
iz Gore pri Pečah 

Že dolgo Vaju ni več med nami ... 
Ni več Vajinih korakov po zemlji, 
na kateri sla garala vse življenje, 
a jo kljub temu imela lako rada ... 
Ni več naših skupnih nedeljskih 
snidenj, ko sta nas nestrpno 
pričakovala in se veselila 
vse večje družine. 

Utihnil je Vajin glas. Vajini nasveti. Vajina skrb za vse nas. 
A ostala sta v naših srcih s svojo ljubeznijo in neizmerno dobroto. 

Vajini otroci z družinami 
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P L A N I N C cLo.o. «f A 

Vrhpolje 4}, Moravče 
Tel.: 01/723-13-38 
GSM. 041/6X6-509 

V U L K A N I Z E R S T V O 
prodaja, premontaža, centriranje in hranjenje gum 

Nudimo kompletno usluge na vseh tipih vozil. 

Za čas popravila nudimo nadomestno vozilo. 

Smo pogodbeni servis za vse slovenske zavarovalnice. 

Odkup in prodaja celih in poškodovanih vozil. 

Pr i lagajamo se p o t r e b a m pot rošnikov, zato smo našo 

ponudbo obogat i l i z vod i ln imi in pogonsk imi t rak to rsk im i 

g u m a m i , ki vam j ih nud imo po ugodnih cenah. 

V Avtoservisu Planine že pred pomlad jo mis l imo na vas in 

vašo opremo vozila, zato imamo na zalogi že le tne pnev

m a t i k e priznanih proizvajalcev po ugodnih cenah. 

!! NOVO M 

Polnjenje in kontrola avtomobi lskih 

kl imatskih naprav. 

Delavni čas: od ponedel jka do petka 7.00 - 19.00 

sobota 7 . 0 0 - 1 3 . 0 0 

VETERINARSKI D O M DOMŽALE d.o.o. 

Cesta talcev 10, 1230 Domžale 

Na podlagi 1. točke 45.č l . zakona o veter inarstvu, v iz

vajanju prevent ivnih ukrepov zaradi odkrivanja in prepre

čevanja živalskih kužnih bolezni v letu 2 0 0 3 , ( ur.list RS 

št. 7 / 2 3 . 0 1 . 2 0 0 3 ) v pravilniku o izvajanju sistematičnega 

spreml janja kužnih bolezni in cepl jenj v letu 2 0 0 3 po 

26.čl . , se bo vršilo splošno cepljenje psov proti stekl ini, 

po s ledečem razporedu v občini Moravče. 

RAZPORED OBVEZNEGA CEPLJENJA PSOV PROTI 

STEKLINI 

Dne: četr tek 0 3 . 0 4 . 2 0 0 3 

0 8 . 3 0 - 0 9 . 0 0 Katarija 

0 9 . 1 5 - 0 9 . 3 0 Sp.Prekar 

0 9 . 4 5 - 10.15 Dešen 

1 0 . 3 0 - 1 1 . 0 0 Gorap.Pečah 

11 .15-11 .45 Peče 

1 2 . 0 0 - 12.30 Drt i ja 

pri Srenjščku, Katarija 11 

pri Krajevni skupnost i 

pri Ribiču, Dešen 6 

na križišču za Sp. in Zg. Goro 

pri Malu , Peče 3 

pri Mrčunu , Drti ja 14 

12.45 - 13.15 Gaberje pod Limb.goro pri Urankarju 

Dne: petek 0 4 . 0 4 . 2 0 0 3 

1 0 . 1 5 - 1 1 . 0 0 Vrhpol je 

1 1 . 3 0 - 1 2 . 3 0 Krašce 

1 3 . 0 0 - 1 4 . 0 0 Moravče 

14.15 - 14.45 Negastrn 

pri Lenček Domin iku, 

Vrhpol je 18 

pri gasi lskem d o m u 

pri KZ Emona 

pri Mar t inu Koviču 

CEPLJENJE PSOV ZA ZAMUDNIKE je na kra 

v rednem cepl jenju. 

Dne: torek 0 8 . 0 4 . 2 0 0 3 

0 8 . 3 0 Peče 

0 9 . 0 0 Moravče 

0 9 . 3 0 Vrhpol je 

Ne pozabite prinesti s seboj izkaznico o cepl jenju psov. 

Cepimo vse pse, starejše od 4 mesecev, breje in doječe 

psice pa cep imo po odstavi tv i . 

POSAMEZNO CEPLJENJE je v 

VETERINARSKEM D O M U DOMŽALE, Cesta talcev 10, 

vsak delavnik od 0 7 . 0 0 - 11.00 in od 17 .00 - 18.00 

ter ob sobotah od 07.00 - 0 9 . 0 0 . 

P I R C 

Matej Pire s.p. 
gsm 041 647 602 
Stegne 11 
1251 Moravče 

ISCG 
DOMŽALE 

A V T OJŠ O L A 

L O N Č A R d.o.o. 

Cesta talcev 10, 1230 Domžale 

Marko: 041 /785-735 
Janez: 041/697-971 

Tečaj CPP 
B kategor i je 

14.4. ob 19. uri 

PA KREZ/AMEKE 
Pokojnina res ni bog ve kakšna. 
Toliko, da se preživi. 
Ja, taka je reforma naša, 
da te še po penziji UDARI. 

V Aviann soldateska zbrana 
obiskala rada bi deželo Iraka. 
Skozi pokrajino sončnih Alp vozili 
bi zorana, 
na dovoljenje še vedno čaka, 
pa ni vzrok neporavnana cestnina. 

Dimsi. prežet z duhom zahodnega velikana, 
oborožen s kopijo vilinske izjave, 
bo spremljal grupo, saj pot mu je poznana, 
misleč, da narod veseli se njega pojave. 

Diplomacija, skrivnostna, zvita, 
ne vedoč, kje jih pot bo vodila, 
da postavit v križišče tri cvetja korita, 
kar enota BB poslušno je storila. 

Tudi z. vrat občinskih odstranila 
vsa gnezda pajkov preko zime skrita. 

To pa seveda vsakdo opazi 
ki okolica cvetoča, kdaj ga oplazi. 

Enota BB zmaguje vaša. Čestitke! 
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